
شرايط انتقال معلمان 
متقاضى از شهرستان ها به 

پايتخت
تسنيم: معاون توســعه مديريت و پشتيبانى 
آموزش و پرورش تهران ضوابط انتقال معلمان از 
شهرستان ها به پايتخت را تشريح كرد.  محسن 
بهارلو گفت: همــواره در دوره ابتدايى با كمبود 
معلم در تهران مواجه هســتيم، كه شدت اين 
موضوع در جنسيت مرد بيشتر مشاهده مى شود. 
بهارلو ادامــه داد: پــس از كلاس بندى ها اگر 
با كســرى نيروى انســانى مواجه باشيم، آن را 
بااضافه كار، حق التدريــس و انتقال معلمان از 
شهرستان ها به تهران جبران خواهيم كرد.  وى 
مطرح كرد: براى ورود معلم از ساير استان ها به 
تهران در جنســيت مرد در تمام رشــته ها نياز 
وجود دارد و در جنســيت زن صرفاً به آموزگار 

نيازمنديم. 

كليات طرح حمايت از 
هنرمندان و استادكاران 

صنايع دستى تصويب شد  
خانه ملت: نمايندگان مجلس شوراى اسلامى 
با كليات طرح حمايت از هنرمندان و استادكاران 

صنايع دستى موافقت كردند.

نمايندگان مردم در خانه ملت در جريان بررسى 
گزارش كميســيون صنايع و معادن مجلس در 
مورد طرح حمايت از هنرمندان و اســتادكاران 
صنايع دستى، با كليات اين طرح موافقت كردند.

سعيد باستانى سخنگوى كميســيون صنايع و 
معادن مجلس گفت: در تدوين اين طرح نظرات 
كارشناسى سازمان صنايع دســتى نيز دريافت 

شده است.
وى گفت: با موافقت نماينــدگان با طرح مذكور 
شرايط مناسبى براى قاليبافان و شاغلان صنايع 
دســتى از جمله اجراى قانون بيمــه اجتماعى، 
منظور خواهد شــد. باســتانى افزود: بسيارى از 
كشورهاى پيشرفته با استفاده از صنايع دستى 
و توجه به آن توانســته اند اشتغال گسترده اى را 

ايجاد كنند.

راهنماى گردشگرى حق 
اجبار گردشگر براى خريد را 

ندارد 
مهــر: مرتضــى رحمانــى موحــد، معاون 
گردشــگرى در واكنش به خبرى درخصوص 
دريافــت يارانه هاى گــزاف توســط برخى 
راهنمايــان از گردشــگران خارجــى گفت: 
راهنماى گردشــگرى حق اعمــال اجبار به 
گردشگر براى اينكه از كجا خريد انجام دهد و 
يا نه را ندارد. اگر از او بپرسند كجا بهتر است 
براى خريد مراجعه كنند، وظيفه اش اين است 
كه راهنمايى كند. اگر اين راهنمايى منجر به 
نارضايتى مســافر در قيمت محصول، كيفيت 
و غيره شــود، مســئوليتش بر عهده راهنما 
خواهد بود. ما هم اگر به اين نتيجه برسيم كه 
عامل تكدر گردشگر، راهنما بوده است حتماً 

برخورد مى كنيم.

كمبود 100 هزار نيرو در مراكز 
درمانى

ايسنا:وزير بهداشت از مسئولان سازمان امور 
استخدامى درخواســت كرد براى صدور مجوز 
جديد استخدام تجديدنظر و راهكار اتخاذ كنند.
دكتر حسن هاشمى گفت: يكى از كارهاى ما در 
طرح تحول سلامت بيمه شدن 11 ميليون نفر 
بود كه 83 درصد اين جمعيت زير يك ميليون 
درآمد دارند. طبيعى اســت با اجراى اين طرح 
مراجعه به اورژانس ها افزايــش پيدا كند، اين 
در حالى است كه در دو ســال و نيم گذشته ما 
نتوانستيم مجوز استخدام نيروى جديد بگيريم. 
وى افزود: در حالى با استخدام 16 هزار و 700 
نيرو موافقت شده اســت كه ما 21 هزار تخت 
ايجاد كرده ايم و به ازاى هر تخت بايد دو، سه نفر 
نيرو به ما بدهند از همين رو همكاران ما و مردم 
از ما گله مند هستند. كمبود نيروى انسانى يكى 

از معضل هاى ماست كه بايد برطرف شود.
به گفته وزير بهداشت، از نظر نيرو حداقل 100 

هزار نيرو نياز داريم.

در گفت و گوى اختصاصى با قدس
لوكا: شرطم حفظ شجاعيان و بقيه  

ستاره هاى گسترش بود

ورزش/ سرمربى سابق باشگاه سپاهان كه با 
اين تيم تا فينال ليگ قهرمانان آسيا هم پيش 
رفته بود حالا در دوميــن حضورش درتيم 

گسترش فولاد در پى رسيدن به...

خط قرمز/  رئيس پايگاه يكم پليس آگاهى 
از دســتگيرى متهمى خبر داد كه با وعده 
ازدواج و خريــد خودروهاى لوكس از زنان و 

دختران تهرانى كلاهبردارى مى كرد...
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 وسوسه خودروهاى لوكس براى 

كلاهبردارى از زنان تهرانى

داغ گرما و قبض هاى نجومى 
بر دل مردم

مى گويند شــدت گرماى هوا در همين ماه خرداد در مناطق جنوب 
شرقى ايران بى سابقه اســت. مى گويند دماى نيكشهر به 63 درجه، 
قصرقند 55 درجه، راسك 58 درجه، ايرانشهر 55 درجه و دلگان به 

50 درجه رسيده است.
مى گويند، تعرفه هاى بالاى آب و بــرق كه هر دو ماه 400هزار تومان 
براى مردم كم درآمد ارسال مى شــود، فرياد آن ها را به عرش رسانده 
است. خبرنگار روزنامه قدس از ايرانشهر گزارشى از وضعيت سيستان و 
بلوچستان ارسال داشته كه دل مرغان هوا را براى مردم مظلوم و بى پناه 
اين خطه كباب مى كند، اما در دل وزارتخانه اى كه فقط به كسب درآمد 

بيشتر مى انديشد، اثرى نمى كند.
مردم مى گويند، كارگرى كــه درآمد اوليه اش بــه 700 هزار تومان 
نمى رسد و كشاورزى كه خشكسالى پى مزرعه او را خشكانده چگونه 
مى تواند هر دو ماه قبض  هاى چهارصد هزار تومان مرحمتى دولت را 

پرداخت كند.
مردم سيستان و بلوچستان و ساير استان هاى جنوبى درگذشته هم 
با مشكل كم آبى، گرما، ســوزش آفتاب بى رحم تابستان و سال هاى 
خشكسالى سر و كار داشــته اند، اما حتى دولت هاى عصر استبداد و 
مشروطه و همين كابينه هاى پس از انقلاب اسلامى با مردم مظلوم و 
تنگدست اين نواحى كنار مى آمده اند و در ماليات ها هم تخفيف قائل 

مى شدند، اما مرغ يك پا دارد.
وزير نيرو و همكاران زير كولر و اسپيلت نشين او گمان مى كنند اين 
فيش هاى سنگينى كه براى مشتركان تهران و كلانشهرها مى فرستند 
و به زور مى گيرند، از مردم فقير و كم درآمد و خشكسالى زده جنوب 

سيستان و بلوچستان هم قابل دريافت است.
آن بيچاره ها كه آه ندارند با ناله سودا كنند و اغلب يارانه هايشان را هم 
به دستاويزهاى مختلف قطع كرده اند، از آب و برق چشم مى پوشند، 
كولر و پنكه را خاموش مى كنند، حمام نمى گيرند و در اتاق هاى خفه 

پرپر مى زنند و جان مى كنند.
آب و هواى سيستان و بلوچستان گرم و اســتوايى است. حدود صد 
سال، هشتاد سال پيش مردمان اين نواحى در هواى آزاد در اتاقك هاى 
ساخته شده از خار بيابان كه فقط سايبان داشت استراحت مى كردند 
و شخصى گاهى آب از چاه يا بركه اى مى آورد و روى خارها مى ريخت 
تا بر اثر وزش باد كمى هواى اتاقك خنك شــود. آن موقع براى آب از 
مردم پول نمى گرفتند. آن موقع مردم ايران از دنيا خبر نداشتند. آن 
موقع سيستان و بلوچستان خطه اى فراموش شده به شمار مى رفت؛ 
به همين دليل انگليسى ها آمدند و به حيله ها و تمهيدات مختلف دو 
سوم بلوچســتان را از ايران جدا كردند و به مســتعمره هند انگليس 

خود افزودند.
نقشه برداران انگليسى و تلگرافچيان اروپا سراسر سيستان و بلوچستان 
را زير پا گذاشتند و از تمام ويژگى هاى جغرافيايى و اقليمى آن كسب 
اطلاع كردند. وزير نيرو و دستياران او كه از جغرافيا و آب و هواى ايران 
خبر ندارند و گمــان نمى كنم حتى نام هاى اماكــن جغرافيايى اين 
سرزمين به گوششان رسيده باشد به جاى اعمال تخفيف در تعرفه هاى 
آب و برق هر روز مى آيند و مبالغى بــر فيش هاى آب و برق اين مردم 

محروم بخت برگشته مى افزايند.
من شنيده ام قرار اســت تغييرات زيادى در دولت انجام شود و وزير 
صنعت و معدن و تجارت و وزير راه و شهرسازى و وزير آموزش و پرورش 
و چند وزير سالخورده و مريض احوال و بى فايده ديگر، كابينه را ترك 
كنند. باور كنيد بهتر است جناب رئيس جمهور طرز فكر اين حضرات 
را عوض كند و بگويد درست است آمريكاى بى رحم بى شرم ميلياردها 
دلار پول نفت ايران را مســدود كرده و اروپا سر ايران كلاه مى گذارد. 
حتى چين و هند كه دوستان چند هزار ساله ايران هستند پول نفت 
ما را نمى دهند و كالاهاى بنجل و برنج خطرناك خود را به ايران صادر 
مى كنند، اما اين گناه ملت ايران نيســت و ملت ايران نمى تواند تمام 
چاله ها و بلكه چاه هاى خالى و گودال هاى مهيب و حفره هاى بودجه 

دولت را پر كند.
دولت به جاى ترميم بودجه از جيب خالى و شــكم گرسنه مردم، 
راهكارهاى اساسى بينديشد. چرا از چند اقتصاددان باتجربه كمك 
نمى گيرد. وقتى شنيدم دكتر طهماسب مظاهرى مى خواهد وزير 
اقتصاد و دارايى شود بسيار خشنود شدم. در كشور مغزهاى متفكر 
اقتصادى كه كنار نشسته اند و مسند را به وزيران بى تجربه زيانكار 
سپرده اند كم نيستند، دولت بايد صرفه جويى را از خود آغاز كند. 
اين همه بريز و بپاش، اين همه هزينه هاى ميلياردى براى سفرهاى 
استانى بى فايده، اين همه وزارتخانه تراشى، خريد اين همه خودرو 
خارجى و داخلى، اين همه سفر به كشورهاى خارجى چه فايده اى 
دارد؟ دولت بايد تعرفــه آب و برق در مناطق خشكســالى زده را 
كاهش دهد و هر جا بحرانى از اين قبيل وجود دارد دو سه بازرس 
شيرپاك خورده امين سوگند خورده اعزام دارد كه به محل بروند 
و گزارش تلفنى بدهند و دستورهاى لازم براى اجرا صادر و خاطر 

مردم را راحت كنند.
قاچاق، راهزنى، حمل محصولات موادمخدر، همه از فقر و تنگدستى 
است. مگر در آمريكا و آسيا مناطق گرم و خشكسالى پيدا نمى شود؟ 
مگر تابش آفتاب و درجه حرارت بالا مختص ايران اســت؟ وســعت 
سيستان و بلوچستان به اندازه وسعت چند كشور است. اين خطه را 

زمانى هندوستان ايران مى خواندند. 
براى من باورنكردنى است كه دولتى بيايد هر روز به بهاى تعرفه آب، 
برق و تلفن مردم بيفزايد و در عوض حقوق نجومى بالاى بيست ميليون 
تا حتى شــصت ميليون تومان براى عزيزكرده ها و ملوسك هاى خود 
تعيين كند و حتى پس از فضاحت پارسال باز هم به مديرى در مباركه 
36 ميليون تومان حقوق بپردازد. تعريف و تمجيد برخى روزنامه هاى 
زنجيره اى يارانه بگير (دو برابر) حقيقت تلخ را نمى پوشــاند، من در 
انتخابات اخير از هيچ داوطلبى تعريف و تمجيــد نكردم و هرگز زير 
بار اصرارها براى امضاى اعلام جانبــدارى نرفتم، حالا مى فهمم كارم 
درست بوده است. به گمانم آقاى وزير نيرو نمى داند كليماتو (آب و هوا) 
و جغرافياى سيستان و بلوچستان در چه مقوله اى است، وگرنه فرياد و 

اشك و آه مردم اين خطه را به آسمان نمى رساند.

يادداشت هاى ساعت 25
خسرو معتضد

خبر

3000737274
سامـانـه پيـامكـى
 صـفـحه اجـتماعى

انتقادها، پيشنهادها و ايده هاى خود را از 
طريق  اين پيامك 

به گروه اجتماعى ارسال فرماييد.
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رئيس انجمن دفاع از حقوق معلولان خبر داد
حذف 400 هزار معلول از سبد امنيت 

غذايى وزارت رفاه
فارس: رئيس انجمن دفاع از حقوق معلــولان گفت:از ميان 
2ميليون و 400 هزار معلول در كشور،حدود 400 هزار نفر از 

آن ها، از دريافت سبد كالا محروم شده اند.
على محمودنژاد گفت: بســته امنيت غذايى بــه چند گروه از 
معلولان آســيب پذير جامعه تعلق نمى گيرد؛ آن ها كه داراى 
دفترچه بيمه تأمين اجتماعى هســتند و حداقل حقوق پايه 
را مى گيرند، آن ها كه يك وسيله نقليه به اسمشان ثبت شده 
و كســانى كه از كارافتادگى دارند و حقوق 200 تا 900 هزار 
تومانى را مى گيرند. وى افزود: متأســفانه بسته امنيت غذايى 
به معلولان تعلق نمى گيرد؛ چرا كه اگر كارگرى با حقوق حتى 
يك ميليون و 200 هزار تومانى زندگى كند و سه فرزند معلول 
داشته باشد و يا فردى يك خودرو داشته باشد اما فرزند معلول 

داشته باشد، بسته امنيت غذايى به او تعلق نمى گيرد.
محمودنژاد گفت: بنابر اين معلولان و آن هايى كه به واســطه 
والدين خود تحت تكفل  قــرار دارند از ســبد امنيت غذايى 

محروم هستند .

عضو هيئت رئيسه كميسيون اقتصادى مجلس:
محيط زيست

 «سازمان محيط ايست» شده است
خانه ملت: عضو هيئت رئيسه كميســيون اقتصادى مجلس 
ضمن انتقاد از بهره بردارى از 169 پروژه بدون پيوســت محيط 
زيستى دولت قبل، گفت: سازمان حفاظت محيط زيست از حوزه 
خود به خوبى دفاع نكرده است.  سيد حسن حسينى شاهرودى 
افزود: متأسفانه محيط زيست به «سازمان محيط ايست» تبديل 
شده و تنها براى توقف پروژه ها ورود پيدا مى كند.اين سازمان هيچ 
طرح جايگزينى براى پروژه ها ارائه نكرده است، و به جاى ارزيابى 
زيست محيطى و ارائه پيشنهادهاى جايگزين ايجاد محدوديت 
براى پروژه ها كرده است. وى يادآور شد: در صورتى كه اين سازمان 
به وظايف خود واقف باشــد، بهترين راهكارها با كمترين هزينه 
جايگزين پيوست هاى محيط زيستى پروژه ها مى شود، متأسفانه 
در گذشته 169 پروژه بدون پيوست محيط زيست به دليل ضعف 
اين سازمان در آن ايام يا گرايش نداشتن دولت وقت به مباحث 
محيط زيست، بهره بردارى شده كه در شرايط فعلى هم نمى توان 
چاره اى براى آن ها انديشيد. همانند سد گتوند كه سبب شورى 

آب و خسارت ميلياردها تومان از منابع كشور شد.

رئيس سازمان پژوهش و برنامه ريزى آموزشى:
«شهادت» و «فهميده» را حذف 

نمى كنيم
فارس: رئيس سازمان پژوهش و برنامه ريزى آموزشى مى گويد: 
قرار است بزودى از كتاب هاى درســى جديد رونمايى  شود. 
حجت الاسلام محى الدين بهرام محمديان در پاسخ به منتقدانى 
كه از حذف برخــى از دروس مرتبط با جهاد و شــهادت گله 
مى كننــد، مى گويد: چــرا نمى گوييد در اين چند ســال در 
كتاب هاى درسى ذكر نام، خاطره، ياد، گذشت و ايثارگرى هاى 
شهدا آمده كه قبلاً نبوده است؟ مثلاً ياد شهيد باكرى و يا شهيد 
خرازى به عنوان «فرمانده دل ها» كه در كتاب هاى درسى آمده 
است. در كتاب درسى ما شهيد چمران و شهداى هسته اى را 
داريم . وى اضافه مى كند: حتى در شاخه فنى و حرفه اى به بهانه 
آموختن صنعت پل، از پل خيبر نام برده شده و در دفاع مقدس 

از سنگرسازان بى سنگر ياد شده است. 
وى مى گويد: در آينده نزديك از برخى كتاب هاى تازه تأليف 
شده رونمايى خواهيم كرد. از ارزش ها، كوتاه نمى آييم تا دشمن 
هم نااميد شود. با نسخه دشــمن، نه شهادت را و نه فهميده را 

حذف نمى كنيم. 

گروه جامعه - محمود صدقى: سخنگوى سازمان 
حج و زيارت، اعزام زائــران ايرانى به حج عمره مفرده 
سال 96 را منوط به عملكرد عربستان سعودى دانست 
و گفت: اگر امنيت،عزت و كرامت حجاج ايرانى در حج 
تمتع امسال فراهم گردد، مانعى در اعزام زائران براى 

حج عمره نيست. 
ســيد ابراهيم اســداللهى در گفت و گوى اختصاصى با 
قدس در تشريح اين خبر گفت: در واقع پس از ارزيابى 
عملكرد دولت سعودى در حج تمتع امسال در خصوص 
اعزام زائران ايرانى به حج عمره تصميم مى گيريم و اگر 

ارزيابى ها مثبت باشد، قطعاً اعزام خواهيم داشت .
به گفته وى اگر مشــكل خاصى در انجــام تعهدات از 

سوى وزارت حج عربستان سعودى پيش نيايد، آن وقت 
بلافاصله پس از اتمام حج تمتع مقدمات و برنامه ريزى 

حج عمره را شروع مى كنيم . 
وى در ادامه به موضوع هزينه هاى حج عمره در صورت 
اعزام احتمالى زائران به حج عمره اشــاره كرد و گفت: 
با توجه به افزايش قيمت اجنــاس و خدمات در ايران و 
عربستان طى دو سال گذشــته قطعاً هزينه هاى زائران 
بيشتر مى شــود. البته اكنون نمى توانيم درصد افزايش 
هزينه هاى يــك زائر را براى حج مفــرده تعيين كنيم، 
چون در سازمان حج و زيارت كار نرخگذارى به صورت 
فرايندى پيش مى رود، بنابراين ابتدا بايد موارد احصا و 
ريز شــود و بعد ميزان افزايش درصد هزينه ها مشخص 

و اعلام گردد.
اسداللهى افزود: البته سازمان حج و زيارت همواره تلاش 
مى كند كه هزينه ها افزايش حداقلى داشته باشند. اتفاقى 
كه در حج تمتع امسال هم افتاده است.يعنى اگر هزينه ها 
را با افزايش نرخ ارز مقايسه كنيم، آن وقت مى بينيم كه 

هزينه زائران امسال با سال 94 افزايشى نداشته است .
وى با انتقاد از شرايط به وجود آمده نسبت به اعزام حجاج 

به عربستان درفضاى مجازى، تصريح كرد: شايعاتى كه در 
اين فضا منتشر مى شود با اهداف خاصى انجام مى گيرد، 
اما نكته قابل توجه اينجاست كه طرح اين مسائل هيچ 
خللــى در اراده مؤمنين ايجاد نمى كنــد، به طورى كه 
استقبال مردم براى نام نويســى و اعزام در سال 96 به 

نسبت سال هاى گذشته بى نظير بوده است .
وى با اشــاره به اينكه آمارى از تعداد انصراف دهندگان 
از حج عمره سال 96 در اختيار ندارد، گفت: بانك ها در 
جريان آمار انصراف دهندگان هستند. در واقع سازمان 
حج و زيارت وقتى مى خواهد كارعمليات اعزام را شروع 
كند آمار را از بانك ها دريافت و به روز مى كند. با اين وجود 
فكر نمى كنم روند آمار انصرافى ها نســبت به گذشــته 

افزايش داشته باشد.
اسداللهى ســپس به موضوع اســتفاده از دستبندهاى 
الكترونيكى پرداخت و گفت: در حج تمتع امسال كاركرد 

دستبندهاى الكترونيكى را ارزيابى مى كنيم. اگر نتيجه 
مثبت بود در حج عمره هم از آن ها استفاده خواهيم كرد. 
وى بــا رد احتمال ســوء اســتفاده از دســتبندهاى 
الكترونيكى از ســوى ديگران ، تأكيد كرد: كسانى كه 
چنين حرف هايى مى زنند، بيايند ادعايشــان را ثابت 

كنند. 
وى با تأكيد بر اينكه دستبندهاى الكترونيكى توليد يك 
شركت ايرانى است،تصريح كرد: مچ بندهاى الكترونيكى 
فقط قابليت شناسايى دارند؛ يعنى مشخصات فردى و 
موارد پزشكى زائر در آن ذخيره شده تا اگر كسى گم يا 
بيمار شد، بلافاصله شناســايى و اقدام هاى امدادى در 
اسرع وقت انجام گيرد. ضمن اينكه اطلاعاتى كه در اين 
سيستم ذخيره شده، شــايد كمتر از اطلاعاتى است كه 
براى دريافت ويزاى حجاج براى كشور عربستان ارسال 

مى كنيم.

سخنگوى سازمان حج و زيارت در گفت و گو با قدس مطرح كرد 
شرط ايران براى اعزام زائران به حج عمره 

  گروه جامعه/ محمود مصدق     دود سيگار اگر عامل 
مرگ 60 هزار ايرانى در سال است، اما براى دكه داران و 
خيلى هاى ديگر عامل درآمد و بقاست. از تصويب اولين 
قانون مربوط به ممنوعيت عرضه و فروش مواد دخانى 
در دكه ها حدود هفت سال مى گذرد، اما طى اين مدت 
اگر فروش سيگار توسط دكه داران بيشتر نشده باشد به 

طور قطع كمتر نشده است.
اين همه بى توجهى به قانون ممنوعيت عرضه و فروش 
مواد دخانى از سوى دكه داران ريشه در چه چيزى دارد؟ 
قانون ياد شده جامع و مانع نيست يا اينكه اراده اى بر 

اجراى آن وجود ندارد؟
* مجبوريم سيگار بفروشيم

داود سمندى يكى از دكه داران محدوده ميدان انقلاب 
به قدس مى گويد: با سود فروش جرايد حتى نمى توانم 
اجاره دكه را دربياورم چه رسد به اينكه با آن 9 ميليون 
تومان ماليات، 300 هزار تومان پول ســاماندهى، پول 

آب، برق و ديگر هزينه ها را تأمين كنم. 
مجيد يك دكه دار ديگر در بلوار كشاورز هم مى گويد: 
هر از گاهى از طرف شهردارى نامه مى آيد يا به صورت 
حضورى تذكر مى دهند كه سيگار نفروشيم يا حداقل 
جلوى ديد عموم قرار ندهيم، اما كسى نيست كه به ما 
بگويد اگر سيگار نفروشيم، چگونه بتوانيم سرپا بايستيم. 
وى احتمال اجــراى قانون ممنوعيت مــواد دخانى را 
بسيار ضعيف مى داند و مى گويد: اگر اين اتفاق بيفتد، 
خيلى از دكه داران بايد در دكه شان را تخته كنند. كارى 
كه همين حالا هشــت تا از دكه داران منطقه افسريه 
كرده اند. يعنى آن ها حتى با فروش سيگار نتوانستند، 
دوام بياورند چه رســد به ما كه بخواهيم بدون فروش 

دخانيات ادامه فعاليت بدهيم.  
* اين مصوبه كارشناسى شده نيست 

رئيس اتحاديه توزيع كنندگان و فروشــندگان جرايد 
هم مى گويد: كيوســك داران اگــر در كنار مطبوعات 
فعاليت هاى ديگرى نداشته باشند، ورشكست مى شوند. 
حسين فكرى با اشــاره به عجين بودن فروش سيگار 
و مطبوعات براى صنف دكــه داران، مى افزايد: مصوبه 
منع فروش مواد دخانى در كيوسك ها كارشناسى شده 
نيست و به همين دليل فاقد پيش بينى هاى لازم است. 
وى تصريح مى كند: هميشه از دوســتان خواسته ايم 
يك كالاى جايگزيــن را معرفى كنند در اين صورت ما 
هم بر فروش دخانيات اصــرار نخواهيم كرد، اما چون 
كار فرهنگى خاصى در اين زمينه انجام نداده اند، فقط 

مى خواهند صورت مسئله را پاك كنند. 
وى درباره نوع برخورد شهردارى ها و ديگر دستگاه هاى 
مســئول با دكه داران در خصوص اجــراى قانون منع 
فروش مواد دخانى، مى گويد: شــهردارى ها ما را درك 
مى كنند و مى دانند چه دردى داريم و اگر مواد دخانى 
نفروشيم، نمى توانيم ادامه فعاليت بدهيم. ضمن اينكه 
ما هم ســاكت ننشســته ايم و به هيئت عالى نظارت 
صنايــع نامه داديم و بــا ذكر دلايلى خواســتيم تا در 

ممنوعيت فروش مواد دخانى 
در دكه ها تجديد نظر شــود. 
حالا هم منتظر جــواب اين 

هيئت هستيم. 
فكرى با بيــان اينكه اصناف 
مسئول صدور و تمديد نشدن 
مجوز دكــه داران هســتند، 
مى گويد: اين مجموعه هم ما 
را درك مى كنــد. بنابراين به 
اين آسانى تصميم به تمديد 
نكردن مجوزها نخواهد گرفت. 
* نبايد از دكه داران اجاره 

و ماليات زياد گرفت
يك عضو كميسيون سلامت، 
محيــط زيســت و خدمات 
شهرى شــهردارى تهران هم 

معتقد اســت دكه ها مجوز توزيع مطبوعات را گرفته 
اند پس در كنار يك فعاليت فرهنگــى نبايد كار ضد 
فرهنگى انجام بدهند.  محمد حقانى با تأكيد بر اينكه 
شــهردارى ها نبايد نگاه درآمدزايى به دكه ها داشته 
باشــند، تصريح مى كند: نبايد از دكــه داران اجاره و 
ماليات زيادى دريافت شــود تا آن ها بهانه لازم براى 

عرضه و فروش مواد دخانى را داشته باشند.  
وى ارزيابى كارشناسى هزينه ها و درآمد دكه داران را 
توسط شهردارى ضرورى مى خواند و مى گويد : مشكل 
جبران درآمد دكــه داران از محل فروش ســيگار را 

مى توان با دادن اجازه فروش 
كالاهاى فرهنگى ديگر مثل 
نوشــت افزار يــا كتاب حل 

كرد.
وى در پاسخ به اين پرسش 
كه شــهردارى چــه اهرم 
فشارى دارد تا دكه داران را 
به تبعيت از قانون وادار كند، 
مى گويــد: اصلاً بــراى منع 
فروش مــواد دخانى نيازى 
به ورود وزارت بهداشــت و 
جاهاى ديگر نيســت. فقط 
كافى است، كمى شهردارى 
طبق قانون با تغيير كاربرى ها 
مقابله كنــد. در اين صورت 
عرضه مواد دخانى از دكه ها 
برچيده مى شــود و در غير اين صورت وضع به همين 

منوال ادامه مى يابد. 
* اين قانون كاملاً كارشناسى شده است

همكارى نكردن دستگاه هاى مسئول در اجراى قانون 
ياد شده همان نكته اى است كه دكتر خسرو صادق نيت 
رئيس مركز سلامت محيط و كار وزارت بهداشت بر آن 
تأكيد مى كند و به قدس مى گويد: تعداد دكه دارانى كه 
فروش دخانيات را متوقف كرده يا كاهش داده اند، قابل 

توجه نيست. 
وى قانون منع فروش مواد دخانى از سوى كيوسك هاى 

مطبوعاتى را كاملاً كارشناسى شده مى خواند و مى گويد: 
متولى مديريت و نظارت بر عملكرد دكه ها شهردارى ها 
هستند چون آن ها دكه ها را اجاره مى دهند. بنابراين اگر 
تخلفى رخ دهد در درجه نخست شهردارى ها مسئول 
هستند چرا كه مى توانند با لغو قرارداد يا تمديد نكردن 

آن جلوى تخلفات آن ها را بگيرند. 
صادق نيت تداوم فعاليت فعلى دكــه داران را ممكن 
نمى داند و مى گويد: وزارت بهداشــت متولى سلامت 
مردم اســت، اما اگر ارگان هاى ديگر همكارى نكنند، 
وزارت بهداشت به تنهايى نمى تواند، كارها را پيش ببرد. 

* با پلمب چند دكه مشكل حل نمى شود
از ســوى ديگر كامران زنگيشــه مديرعامل شــركت 
ساماندهى صنايع و مشاغل شهردارى تهران، مسئوليت 
اجراى قانــون منع عرضع مواد دخانــى در محل هاى 
تعيين شــده را متوجــه وزارت بهداشــت مى داند و 
مى گويد: البته در اين راستا شهردارى با تسليم اخطار 
كتبى به صاحبان كيوســك ها و پلمــب تعداد زيادى 
از كيوســك هاى متخطى به صورت مقطعى سعى در 
اجراى قانون كرده، اما اين يك پروســه ادامه دار است 
و بايد قانون در مورد تمــام واحد هايى كه منع فروش 

دخانيات دارند، اجرايى شود.
خلاصــه كلام اينكــه اراده اى جدى بــراى اجراى 
قانون ممنوعيــت عرضه و فروش مــواد دخانى در 
دكه هاى مطبوعاتى نيســت و دســتگاه هاى متولى 
فقط شــعار مى دهند و در نهايت تــوپ را به زمين 

يكديگر مى اندازند.  

آنچه مى خوانيد
7 سال از تصويب نخستين قانون مربوط 
به ممنوعيت عرضه و فروش مواد دخانى 
در دكه ها مى گذرد با اين حال هنوز دكه 
دارها در كنار روزنامه مبادرت به فروش 
ســيگار مى كنند. دكــه داران مى گويند 
چرخ اقتصاد دكه ها بدون فروش سيگار 

نمى چرخد. 
مسئولان هم هر يك ديگرى را مقصر اجرا 
نشــدن اين قانون  مى دانند و توپ را به 

زمين مسئولى ديگر مى اندازند.

بلاتكليفى 7 ساله قانون منع فروش مواد دخانى در كيوسك  مطبوعات 

هنوز  دود از دكه ها بلند مى شود
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 فرهنگ/ ساحل عباسی   خانم خدیجه شاد، فرهنگ
مادر شهیدان مصطفی و مجتبی بختی، میهمان 
امروز عشقســتان است. بهتر است بگویم میزبان 
اســت زیرا آن قدر با صلابت و شجاعت و آرامش 
حرف می زد که من از آن ســوی خط از این  همه 

صبر و دریادلی او خجالت می کشیدم. 
شــهید مصطفی بختی متأهل و دارای 2 فرزند 
دختــر بود. مصطفی متولد ســال 61 و برادرش 
شــهید مجتبی متولد سال 67 بود؛ 2 برادری که 
به عنوان 2 پسرخاله راهی سوریه  شدند تا دینشان 
را به دین و قرآن و ولایت و امامت ادا کنند. خانم 
خدیجه شاد می گوید: احساس می کردم بچه ها راز 
مگویی در سینه دارند. می دانستم عاشق رفتن به 
سوریه و شــهادت در راه امام حسین)ع( هستند. 
منتظر بودم بچه ها خودشان بیایند و عنوان کنند. 
روزی که پســرانم مقابلم نشستند، قبل از اینکه 
بخواهند لــب باز کنند و برای رفتن به ســوریه 
اجازه بگیرند، به آن ها گفتم که مادر! از طرف من 
مجازید. مگر می توانم برای یاری عمه ســادات و 
شیعیان و مظلومانی که فریاد کمک سر داده اند، 

به شما نه بگویم. 

 یک تصادف به داد شهید رسید 
خانم شــاد در ادامه می گوید: مــن به 4 فرزندم 
علاقــه خاصــی دارم بویژه به شــهید مجتبی. 
شاید باورکردنی نباشــد اما شب ها یکی دو بار از 
خواب بیدار می شــدم و به آقامجتبی سر می زدم. 
آقامجتبی هم از آن دسته بچه هایی بود که بسیار 
مامانــی بود. بعضی وقت ها می گفتم بچه کمی  از 
خانه بیرون بزن. می گفت مامان کجا بروم بهتر از 
اینجا که پر از محبت تست. آقامصطفی هم علاقه 
خاصی به ما داشت. همچنین بین او و همسرش 
که دخترخاله اش بود، علاقه و عشــق و عاشقی 

عجیبی وجود داشت. 
2 ســال بچه ها تلاش کردند که خــود را به آن 
سوی مرزها برســانند اما از هر راهی رفتند درها 
به رویشان بسته می شد. بنابراین تلاش کردند که 
خود را 2 پسرخاله افغان بنامند و به نام فاطمیون 
از ایران خارج شــوند زیرا همزمــان 2 برادر را به 

ســوریه  اعزام  نمی کردند.  بچه ها 2 سال تلاش 
کردند که با اسم های مستعار بتوانند راهی برای 
اعزام پیدا کنند؛ مصطفی به اسم مستعار »بشیر 
زمانی« و مجتبی به اسم مستعار »جواد رضایی«. 
منِ مادر هم باید نقش خاله و مادری افغانستانی 
را بــرای بچه ها بازی می کردم. با زبان افغانی باید 
حرف می زدم. اگر تلفن می شد، باید چنان حرف 
می زدم که کسی شک نکند. مصطفی خواهرزاده ام 

شده بود بنابراین خاله شهید مصطفی شده بودم و 
باید به جای مادر و خالة 2 نفر نقش بازی می کردم 
و خودم را معرفــی می کردم! نقش بنده در اعزام 

فرزندانم، جدی و بسیار حساس بود. 
هنگامی  کــه من به فرزندانم، شــهید مصطفی 
و شــهید مجتبی، اجازه دادم آن ها ســر از پای 
نمی شناختند. اما خطاب به مصطفی که متأهل 
بود، گفتم من رضایت مادری ام را داده ام و شــما 
باید رضایــت خانمت و خانواده  ات را جلب کنی. 
خانم شهید مصطفی علاقه شدیدی به همسرش 
داشــت و مشــخص بود که به همراه دخترانش 
رضایت نمی دهد که همسرش از آن ها دور شود. 
آن ها به قدری به هم وابسته بودند که اگر مصطفی 
10 دقیقه دیر به منزل می رســید، فکرشان هزار 
راه می رفت و از دلشوره بی قرار می شدند. بنابراین 
طبیعی بود که همسرش به شدت مخالف رفتنش 
باشد. خانم شهید مصطفی بعد از زمانی طولانی 
از عــدم پذیــرش، تعریف می کند کــه روزی با 

آقامصطفی به بیــرون از منــزل رفتیم. در یک 
چشــم برهم زدن تصادفی پیش آمد که صحنه 
دلخراشی داشت. برایم باورکردنی نبود که انسان 
در یک لحظه تصــادف از دنیا می رود؛ به همین 
راحتــی. با توجه به اینکه می دانســتم مصطفی 
آرزو دارد شهید شــود، آن لحظه انگار ندایی در 
گوش و ذهنم پیچید کــه اگر به مصطفی اجازه 
ندی و در حادثــه ای همانند تصادف جانش را از 
دست بدهد، می توانی خودت را ببخشی که اجازه 
ندادی مصطفی به آرزوی دیرینه اش یعنی شهادت 

برســد؟! آن روز بود که به شهید مصطفی گفتم: 
مصطفی آزادی و من دیگر ممنوعیتی برای رفتنت 

به سوریه ندارم. 
خانم شاد ادامه می دهد: بچه ها 2 بار در مشهد لو 
رفتند که ایرانی اند. یک بار هم در اتوبوس اعزامی 
 شناسایی شدند و اجازه رفتن پیدا نکردند. یکی از 
دوستان به بچه ها می گوید اگر قم بروید، یکی از 
مسئولین فاطمیون احتمال دارد با شما همکاری 
کند، بنابراین از قم با سهولت بیشتری امکان رفتن 
پیدا می کنید و شاید از آنجا بتوانید ثبت نام کنید. 
قبل از اعزام به قم بچه ها بویژه مجتبی می گفتند 
عکس و فیلم بگیرید که این ها آخرین دیدارهای 
دنیوی ماست. هنگامی که به شهر قم رفتند، 
بعد از چند روزی که مجتبی زنگ 
زد، از صدایش و از نوع 

سلام گفتنش فهمیدم که توانسته اند ثبت نام کنند. 
شوق و ذوق عجیبی در صدایشان موج می زد. آن 
روز گویی دنیا را به من دادند و خدا را شکر کردم 
که بچه هایم به آرزویشان رسیدند. مجتبی به من 
می گفت ممکن است تروریست ها سرمان را ببرند 
یا آتشمان بزنند لذا از این فرصت استفاده کن و از 

ما فیلم و عکس بگیر. 

 نگذاشت پشت سرش آب بریزم 
خواستم آب پشت سرشان بریزم ولی اجازه ندادند 
و گفتند آب را پشت سر کسی می ریزند که قصد 
برگشتن داشته باشد. پشت سر کسی که هدفش 
شهادت اســت، آب نمی ریزند. 75 روز مأموریت 
بچه ها تمام شــده بود. با ساک های بسته منتظر 
برگشت بودند که متوجه می شوند عملیات بزرگی 
در پیش است. بچه ها زنگ زدند و گفتند مادر 10 
روز دیگر بازمی گردیم و وضعیت به گونه ای است 
که باید تلفن همراهمــان را خاموش کنیم. آنجا 
متوجه شدم بچه ها می خواهند در عملیات شرکت 
کنند. آن روز از خدا خواستم که بچه هایم را به 

آرزویشان برساند. 
شهید مصطفی و شــهید مجتبی در ماه رمضان 
سال 94 در تدمر سوریه به شهادت رسیدند و خدا 
پاداش 2 سال تلاش برای مجاهدت در راهش را به 
آن ها داد. روزی که متوجه شهادت بچه هایم شدم، 
به یاد حــرف مجتبی افتادم که می گفت من زن 
نمی گیرم، حوری می گیرم. با توجه به اینکه بچه ها 
به عنوان تبعه افغان از کشور خارج شده بودند، بعد 
از شــهادت به سراغ آدرس هایی می روند که اصلًا 
وجود نداشت. بچه ها آدرس روستایی در قم را داده 
بودند اما زمانی که متوجه می شوند چنین آدرسی 
وجود ندارد، آن ها را به عنوان شــهدای گمنام در 
حرم حضرت معصومه)س( طواف می دهند تا اینکه 
فرمانده شان متوجه شماره تماس من می شود که 
بچه ها با این شماره خیلی تماس گرفته اند. آنجا 
بود که تماس گرفتند و خبر شهادت بچه هایم را به 
من دادند. در اصل، حضرت معصومه)س( هم در 
ثبت نام بچه ها و هم بازگشتن پیکرهای مطهرشان 

به خانه و خانواده کمک کننده بود.

ماجرای شهادت مصطفی و مجتبی بختی از زبان مادر قهرمانشان 

نقش بازی کردم تا پسرانم به جنگ بروند 

ایسنا: اصغــر نوری 
مترجــم ادبی گفت: 
برخــی ناشـــــران 
از اطلاعــــات کــم 
مخاطبان سوءاستفاده 
می کننــد و نســخه 
جعلــی از کتاب و یا 
رونویسی از ترجمه قبلی آن را با همان طرح جلد 
می  فروشند. این مترجم خاطرنشان کرد: ناشران در 
بازار کتاب بیشتر به دنبال فروش بیشتر هستند، 
و به جای این که مطالعه کنند چه کتابی می تواند 
پرفروش باشد، از روی دست دیگران کار می کنند و  
سراغ کتاب های نویسنده ای می روند که به اصطلاح 
بازارش گرفته و استقبال زیادی از آن شده است و 
یا بدتر از آن، کتابی را که مثلا به چاپ 15 رسیده 
دوباره ترجمه می کنند. ناشــران از ناآگاهی مردم 

سوءاستفاده  می کنند.

سوءاستفاده از ناآگاهی مردم
محمــد  تســنیم: 
کاظمی شــاعر  کاظم 
اشاره  با  افغانســتانی 
بــه حضور شــاعران 
در  غیرفارســی زبان 
جلسات دیدار با رهبر 
حضور  گفت:  انقلاب 
شاعران افغانستان در سال های اخیر مستمر بوده و 
از لحاظ کیفیت شــعر هم قابل توجه بوده است و 
تحسین رهبری را برانگیخته است.   مهمترین تأثیر 
این جلسات در خود جامعه فارسی زبان کشورهاست ، 
به نوعی که بین فارسی زبانان ارتباطی ایجاد می کند، 
رفت و آمد آغاز می شود،  این جلسات ایجاد همدلی 
می کنــد و نوعی احســاس مثبت بــه جمهوری 
اســلامی ایران در منطقه ایجاد می کند. بسیاری از 
شاعران جوان با این دیدارها شناخته شده اند و بعد 

آثار شاخص تری از خود منتشر کرده اند.

شاعران جوان شناخته می شوند
تسنیم: عضو شورای 
عالی انقلاب فرهنگی 
از تعیین تکلیف سند 
20۳0 در جلسه امروز 
داد.  شــورا خبر  این 
حجت الاسلام نصرالله 
در  گفــت:  پژمان فر 
جلسه هفته گذشته این شورا بحث هایی درباره سند 
20۳0 مطرح و برخی از مســئولان دولتی نظرات 
خود را ارائه کردند، قرار است امروز در شورای عالی 
انقلاب فرهنگی درباره این ســند بار دیگر بحث و 
تبادل نظر شود و جمع بندی نهایی صورت می گیرد. 
وی با تأکید بر اینکه با مدیریتی که آقای روحانی 
در جلسه گذشته شــورای عالی انقلاب فرهنگی 
داشتند، اجازه طرح اشکالات را به اعضای شورا نداد، 
اظهار داشــت: امیدواریم که اعضا بتوانند اشکالات 

فراوانی را که در سند 20۳0 هست بیان کنند.

روحانی اجازه طرح اشکالات نداد
حبیب  فرهنــگ: 
انتشــار  با  احمدزاده 
تعریف  به  یادداشتی 
آتــش به اختیــار از 

منظر خود پرداخت.
این نویسنده آثار دفاع 
فیلمســاز  و  مقدس 
نوشت: ابوســعید ابوالخیر در راه بود. گفت:هر جا 
که نظــر می کنم، بر زمین همــه گوهر ریخته و 
بر در و دیوار همه زر آویخته. کســی نمی بیند و 
کسی نمی چیند. گفتند:کو؟ کجاست؟ گفت: همه 
جاست. هر جا که می توان خدمتی کرد؛ یا هر جا 

که می توان راحتی به دلی آورد. 
آنجا که غمگینی هست و آنجا که مسکینی هست. 
آنجا که یاری طالب محبت است و آنجا که رفیقی 
محتاج محبت است. این است آتش به اختیار من 

و شما.

آتش به اختیار از منظراحمدزاده

کوتاه و خواندنی

ایرنا: کنگره علمی بزرگداشت مرحوم حمید سبزواری دیروز در سبزوار برگزار شد. 
ســیدرضا صالحی امیری وزیر ارشاد در پیامی  به این کنگره تأکید کرد: بی تردید 
نقش مرحوم استاد حمید سبزواری و بزرگان عرصه انقلاب اسلامی  در تربیت نسل 
جدید شاعران خلق مضامین نو و انتقال مفاهیم روز انکارناپذیر است. احمد برادران 
فرماندار ویژه سبزوار نیز در این مراسم گفت رفع دغدغه های خانواده استاد سبزواری 
در زمینه ایجاد خانه موزه، موزه آثار و خانه فرهنگ و هنر یک وظیفه مهم اســت 
و مسئولان باید پیگیری کنند تا از محل اعتبارات استانی و ملی زمینه برای ایجاد 
این مکان ها فراهم شود.  محسن ممتحنی فرزند ارشد مرحوم سبزواری هم در این 
مراسم تنها انتظار خانواده مرحوم سبزواری را ایجاد محیطی در خور استاد سبزواری 
به عنوان پدر شعر انقلاب اعلام کرد. همچنین با حضور خانواده استاد سبزواری و 
جمعی از مسئولان مراســم نمادین نواختن زنگ شعر انقلاب اسلامی  در مدرسه 
دخترانه شاهد فاضله این شهر اجراشد و در کنگره علمی استاد سبزواری شماری از 

شاعران شهر سبزوار به ارائه مقالات در مورد شخصیت وی پرداختند.

ادبیات

کنگره بزرگداشت حمید 
سبزواری برگزار شد

ایسنا: این روزها به دنبال حادثه ترور تهران، تصاویری در برخی شبکه های مجازی 
و برخی از خبرگزاری ها منتشر می شود که به اعتقاد بسیاری از کارشناسان رسانه 

تاثیرات مخرب و جبران ناپذیری بر روحیه عمومی جامعه می گذارد.
پدر حادثه نویسی مطبوعات ایران نیز در این باره معتقد است که »انتشار تصاویر 
جنازه ها نه تنها هیچ آگاهی به جامعه نمی دهد، بلکه روح جامعه را نیز جریحه دار 
می کند.«. محمد بلوری خاطرنشان کرد: انتشار تصاویر جنازه ها نه تنها هیچ آگاهی 
به جامعه نمی دهد، بلکه روح آنها را نیز جریحه دار می کند؛ به عنوان مثال انتشار 
تصویر از جنازه ای که خودش را منفجر کرده است، چه کمکی به خانواده ها می کند؟ 
معتقدم که این تصاویر جامعه را ناراحت می کند و باید جلوی انتشــار آنها گرفته 
شود. این روزنامه نگار پیشکسوت با تأکید بر لزوم آگاهی بخشی جامعه در پوشش 
اخبار حوادث، گفت: بهتر بود به خبرنگاران اجازه داده می شد تا با مجروحین این 
حادثه تروریستی گفت  وگو کنند و آنها درباره نحوه مواجهه با عوامل تروریستی و 

اتفاقاتی که بعد از جراحت برای آنها افتاد، توضیحاتی بدهند. 

رسانه 

انتشار تصویر جنازه  
چه کمکی می کند؟

نگاه 

آتش به اختیار

 قائم شریعتی     
کارشناس مسائل فرهنگی

آتش به اختیار یک اصطلاح نظامی و جنگی است که اخیراً مقام معظم 
رهبری در فرمایش هایشان از آن استفاده فرمودند. استفاده ای که در 
واقع و به اصطلاح اهل ادب در اینجا اســتعاره اســت و حتماً معناي 

فیزیکي در این سخن ندارد ولی هدفمند به کار رفته است.
چنانچه مروری بر  نوع مواجهه رهبری با مسائل فرهنگی داشته باشیم، 
درمی یابیم که ایشان مدتهاست از اصطلاحات جنگی در عرصه اقتصاد 
و به ویژه در عرصه فرهنگ اســتفاده می نمایند، اصطلاحاتی همچون 
شــبیخون فرهنگی، تهاجم فرهنگی و جنگ نرم برای اینکه به همه 
و به خصوص مســئولین گوشــزد نمایند که اگرچه جنگ فیزیکی و 
نظامی  به ظاهر تمام شــده است اما دشمن با تمام قوا در حال جنگ 
در عرصه های دیگر سیاسی، اقتصادی و از همه مهمتر جنگ فرهنگی 

است.
در این جنگ تمام عیار طبیعتاً عده ای به عنوان رزمنده و ســرباز در 
حال دفاع جانانه از مرزهــای فکری و اعتقادی و ارزش های فرهنگی 
هستند و عده ای نیز افسران این جنگ نرمند که در کلام رهبری این 

افسران همان دانشجویان و جوانان مؤمن انقلابی اند.
این افســران، راهبران و پیشگامان هدایت عملیات بوده اند که از آنها 
انتظار نبوده اســت که خود طراحي عملیات و یا پشتیبانی آن را نیز 

انجام دهند اما اکنون شرایط کمی  متفاوت شده است. 
نهادهایي که قبلا از آنها تعبیر به قرارگاه های فرهنگی جامعه شــده 
بود)همچون شــورای عالی انقلاب فرهنگی، ستاد نمازجمعه، وزارت 
ارشاد و... ( و وظیفه طراحی عملیات و شناسایی اولویت های فرهنگی و 
برنامه ریزی و پشتیبانی آن را داشتند، دچار اختلال و تعطیلی شده اند. 
آخرین نمونه از این موارد و سســتی در انجام وظایف، گلایه فرمانده 
از قرارگاه شــورای عالی انقلاب فرهنگی در مورد ســند 20۳0 است، 
موارد دیگر اما تذکرات جدی رهبری به وزارت ارشــاد در این دولت و 
ابراز نگرانی در زمینه فرهنگی بوده است، تا آنجا که عملکرد آن را به 

ولنگاری فرهنگی تعبیر نمودند.
درســت است که نهادهای فرهنگی متعددی درکشور وجود دارند اما 
آن نهادی که نقش اصلی را در سیاســتگذاری مهمترین رویدادهای 
فرهنگی کشــور و اجراي آنها دارد، وزارت ارشــاد است. وزارت ارشاد 
سیاستگذار و جهت دهنده است، مجری بسیاری از کارها و نمادهای 
اصلی و موج آفرین کشور از جمله جشنواره فیلم فجر، تئاتر، موسیقی، 
فیلم های سینمایي و شبکه خانگی از مجوز ساخت تا اکران و نمایش و 
پخش، مجوز چاپ و ترجمه کتاب، نمایشگاه کتاب، جایزه سال کتاب 

و نشر، مطبوعات، مجلات و روزنامه ها و خبرگزاری هاست.
از طرف دیگر وزارت های  بهداشت و علوم نیز گویا اساساً نقشی برای 
خود در عرصه مسائل و مشکلات فرهنگی دانشگاه و به تبع آن جامعه 
قائل نبوده و نیستند، از بروز برخی ناهنجاری ها و رفتارهای غیرارزشی 
 و اردوهای مختلط و کنســرت های خلاف شــئونات أخلاقي گرفته 
)که این مســائل نیز تذکر رهبری به مســئولان دانشگاهی را در پی 
داشــت ولی گویــا در حد نصیحت باقی مانــد! ( تا تنظیم مهمترین 
سیاســت ها و اسناد بالادستی مانند آمایش که فاقد پیوست فرهنگی 
بوده است. در چنین شرایطی وظایف جدیدی بر عهده افسران جنگ 
نرم، دانشــجویان و تشکل های دانشجویی به طور خاص و هسته های 

علمی  و فکری جهاد فرهنگی به طور عام قرار می گیرد. 
خطاب آتش به اختیار در این ســخن، تشکل های دانشجویی به طور 
خاص و هســته های علمی  و فکری اســت که در شناسایی مسایل و 
مشــکلات فرهنگی جامعه منتظر دیکته نهادهای بالادســتی مانند 
شــورایعالی انقلاب فرهنگی و وزارتین علوم و بهداشت و وزارت ارشاد 
نمانند، هیئت های اندیشــه ورز را با جدیت تشــکیل دهند و تهاجم 
دشمن را در عرصه های مختلف رصد کنند، مسائل فرهنگی جهاني را 
قبل از اینکه دامنگیر جامعه شود بررسی نمایند و برخی را با دلیل و 
منطق اســلامی ایرانی رد، برخی را اصلاح و برخی را نیز البته تأیید و 

سپس به جامعه عرضه کنند.
خودشان مســائل و اولویت ها را شناسایی کنند، فکر، بحث و راه حل 
پیشنهاد کنند، بعد هم در سطح جامعه گفتمان سازی کنند و سپس 

مجدانه و عالمانه مطالبه گری نمایند. 
نکته آخر اینکه اصطلاح آتش به اختیار در مواجهه و مبارزه با دشمن 
معنا می یابد و این فقط به معنای دفاع نیســت چنانچه در بسیاری از 
عرصه های فرهنگی، ملت مسلمان و انقلابي ایران دست برتر را دارد و 
به تعبیر رهبری باید در این موارد حمله کرد و فعالانه برخورد نمود تا 
صدور انقلابی که امام راحل می فرمودند این بار به دست افسران جنگ 

نرم حضرت آقا سرعت بگیرد و به انجام برسد.

آنچه می خوانید

بچه ها 2 سال تلاش کردند که با 
اسم های مســتعار بتوانند راهی 
برای اعــزام پیدا کنند؛ مصطفی 
به اسم مســتعار »بشیر زمانی« 
و مجتبی به اســم مستعار»جواد 
رضایی«. منِ مادر هم باید نقش 
خاله و مادری افغانستانی را برای 

بچه ها بازی می کردم
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گزارش اکران

اکران های پایان ماه رمضان مشخص شد 
فیلم مهران مدیری به عید فطر نمی رسد 

هنر: صبح دیروز حوزه هنری با ارســال پیامکی بــه همه خبرنگاران 
سینمایی از صدور مجوز نمایش »بیست و یک روز بعد« خبر داد؛ فیلمی 
که به نظر می رسد حوزه هنری همه توانایی ها و پتانسیل هایش را برای 
موفقیت آن در اکران به کار خواهد گرفت.  فیلم ســینمایی »بیســت و 
یک روز بعد«، نخستین ساخته سینمایی سیدمحمدرضا خردمندان و با 
تهیه کنندگی محمدرضا شفاه پروانه، داستان زندگی جسورانه نوجوانی به 
نام »مرتضی« است که به امید یافتن راه حل هایی برای زندگی سخت و 
فقیرانه اش، دســت به خطر می زند. »بیست و یک روز بعد« تولید سال 
۱۳۹۵ اســت و ساره بیات، حمیدرضا آذرنگ، امیرحسین صدیق، جلال 
فاطمی، رضا اســتادی و سینا رازانی به همراه 2 بازیگر نوجوان سینمای 
ایران مهدی قربانی و حســین شریفی در آن نقش آفرینی می کنند.  این 
فیلم در بخش مسابقه ســودای سیمرغ سی و پنجمین جشنواره فیلم 
فجر حضور داشــت و با وجود تحسین و جلب توجه بسیاری از منتقدان 
و مخاطبان، مورد بی مهری داوران قرار گرفت. حالا حوزه هنری درصدد 
است این بی ا عتنایی معنادار را جبران کند و با حمایت همه جانبه از فیلم 
تولیدی خود، پاسخ داوران جشنواره را در اکران بدهد. »بیست و یک روز 
بعد« تولید باشگاه فیلم سوره و محصول سازمان توسعه سینمایی سوره 

است و پخش آن را مؤسسه »بهمن سبز« حوزه هنری بر عهده دارد. 

 »رگ خواب« بعد از شب های قدر اکران می شود 
اما اکران های سینمای ایران برای عید فطر هم مشخص شد و نکته جالب، 
عدم نمایش فیلم مهران مدیری اســت که خیلی ها منتظر اکران آن در 

پایان ماه رمضان بودند. 
سخنگوی شــورای صنفی نمایش در تشــریح فیلم های جدید اکران، 
همچنین از اکران فیلم سینمایی »زادبوم« ساخته ابوالحسن داوودی پس 
از ۹ سال در گروه ســینمایی زندگی خبر داده است. عزت الله انتظامی، 
مسعود رایگان، رؤیا تیموریان، پگاه آهنگرانی، بهرام رادان و مهدی سلوکی 
در کنار سه بازیگر خارجی به نام های رناته بیلیب ترو، اولریکه کارگوس و 

هنده کلاین در این فیلم ایفای نقش می کنند. 
غلامرضا فرجی با بیان اینکه دیروز قرارداد فیلم ســینمایی »اکسیدان« 
ساخته حامد محمدی ثبت شد، افزود: این فیلم در گروه زندگی پس از 
فیلم سینمایی »دو عروس« به کارگردانی داود موثقی ثبت شد که پس از 

شب های قدر نمایش خود را آغاز خواهد کرد. 
وی افزود: همچنین قرارداد فیلم ســینمایی »مســلخ« ســاخته اصغر 
نصیــری در گروه ماندانا به جای فیلم »مــادر قلب اتمی« به کارگردانی 
علی احمدزاده ثبت شــد.  وی همچنیــن از نمایش فیلم »رگ خواب« 
ساخته حمید نعمت الله در گروه سینمایی استقلال پس از شب های قدر 
خبر داد و گفت: قرارداد فیلم سینمایی »سارا و آیدا« به کارگردانی مازیا 
میری در گروه آزادی به جای »زیر سقف دودی« ساخته پوران درخشنده 

نیز ثبت شد.  
سخنگوی شورای صنفی نمایش درباره بلیت نیم بهای پردیس مگا مال 
در روزهای شــنبه گفت: تقاضای این سینما در شورای صنفی نمایش 
مطرح شد و با هماهنگی شورا، این پردیس علاوه بر روزهای سه شنبه در 
روزهای شنبه نیز بلیت نیم بها ارائه خواهد داد. البته در روزهای شنبه باید 

تهیه کننده اثر نسبت به نیم بها بودن بلیت فیلمش رضایت داشته باشد. 
در همین حال علی سرتیپی، تهیه کننده، به »ایلنا« گفت: بر اساس مصوبه 
شورای صنفی نمایش، اکران فیلم »ساعت ۵ عصر« بعد از پایان نمایش 
فیلم »نهنگ عنبر 2« تعیین شده است اما از آنجا که اکران »نهنگ عنبر 
2« همچنان ادامه دارد، آغاز نمایش »ساعت ۵ عصر« به عید سعید فطر 

نمی رسد.  
وی ادامه داد: اکنون فیلم »نهنگ عنبر 2« در هفته پنجم اکران خود قرار 
دارد و قرار است ۵ هفته دیگر نیز اکران شود. همچنین با توجه به اینکه 
هفته های اکران در ماه مبارک رمضان محاسبه نمی شود، بنابراین اکران 
»نهنگ عنبر 2« تا بعد از عید فطر ادامه دارد و هر زمان که اکران این فیلم 
تمام شود، فیلم »ساعت ۵ عصر« در گروه سینمایی قدس اکران می شود. 

هــنر

ایســنا: علیرضـــا 
رضاداد، دبیر جشنواره  
فیلم کودک و نوجوان 
اصفهان، گفـت: برای 
اینکه فیلم ها واقعاً به 
صندوقچـه نرود، یکی 
از الزاماتش امســـال 

انجام شــد و آن این بود که دولت برای جشنواره 
فیلم نساخت. آثار حاضر در جشنوارة امسال حاصل 
یک حیات طبیعی اســت. اگر وامی داده شده یا 
حمایتی هم صورت گرفته، حداقلی اســت. البته 
ممکن است فیلمساز نگران بازگشت سرمایه اش 
باشــد ولی به هر حال بهتر از آن است که با پول 
حمایتی فیلم هایی برای جشنواره ساخته شود و 
بعد هم دیده نشــود. به شکل طبیعی، سازندگان 
برای بازگشت سرمایه شان به دنبال پخش آثارشان 

خواهند بود. 

دولت امسال فیلم نساخت 
خبرنگاران  باشگاه 
جوان: غلامرضـــــا 
موسوی، تهیـه کننده 
سینما، درباره روند رو 
برخی  تولید  رشد  به 
فیلم هــا و عواقب آن 
این  اصــولاً  گفــت: 

طبیعت این حرفه اســت. زمانی که سینما را به 
عنوان هنر- صنعت می شناسیم، وجه صنعتی آن 
یعنی بازگشت ســرمایه و سوددهی در آن مطرح 
اســت. بنابراین در مقاطع مختلف امــکان دارد 
تهیه کننده های ســینما مانند هر کالای دیگری 
بــه دنبال این باشــند تا به ســمت تولید جنس 
پرفروش تر بروند. وی افزود: درست است که الآن 
فیلم های کمدی می فروشــند امــا با کمی دقت 
می تــوان فهمید که همه کارهــای طنز مثل هم 

نمی توانند با مخاطب ارتباط برقرار کنند.

هر فیلم کمدی نمی فروشد 
مهر: رئیس انجــمن 
تعزیه ایرانیــان اظهار 
کرد که علی رغم قول 
شهـــردار  موافقت  و 
تهران، هنوز وضعیـت 
مکان دائمــی اجرای 
آیینی  نمایش هــای 

و تعزیه مشخص نیست. داود فتحعلی بیگی گفت: 
با شــهردار تهران درباره اینکه خانه ای قدیمی را به 
عنوان مکان دائمی اجــرای نمایش های آیینی و 
تعزیه اختصاص دهد، صحبت کردیم و نامه ای نیز 
برای ایشان نوشتیم. آقای قالیباف با این پیشنهاد 
موافق بود و قول مســاعد به ما داد. در حال حاضر 
ساختمان اتحادیه در خیابان لاله زار، در دست مرمت 
و بازسازی است. چنین ساختمان یا مکانی اگر در 
اختیار ما قرار گیرد، می توانیم آن را به مرکز جهانی 

نمایش های آیینی و سنتی ایران تبدیل کنیم. 

تئاتر آیینی در انتظار مکان دائمی 
مهر: غلامرضا فرجی، 
سخنگوی شــــورای 
صنفی نمایش، گفت: 
سینماهـــای سراسر 
کشور سه شنبــه 2۳ 
خــرداد برابــر با ۱۸ 
ماه مبــارک رمضان 

به مناســبت شــب قدر از ســاعت ۱۹ و در روز 
چهارشنبه 2۴ خرداد برابر با ۱۹ ماه مبارک رمضان 
به مناسبت ضربت خوردن امیر مؤمنان به طور کامل 
تعطیل هستند. وی افزود: سینماهای سراسر کشور 
روز پنج شــنبه 2۵ خرداد برابر با 2۰ ماه مبارک 
رمضان و به مناسبت شب قدر از ساعت ۱۹ به بعد 
و در روز جمعــه 2۶ خرداد برابر با 2۱ ماه رمضان 
و شــهادت حضرت علی)ع( به طور کامل تعطیل 
هستند. فرجی در پایان گفت: سینماهای سراسر 

کشور روز شنبه 2۸ خرداد بازگشایی می شوند. 

سینماها پنجشنبه تا ساعت7 بازند 

چهره - خبر

باشگاه خبرنگاران جوان: مجیدمیرفخرایی، طراح صحنه و لباس سینما، درباره 
تأثیر فیلم های انیمیشن بر کودک و نوجوان گفت: فضایی که در تولیدات سینمایی 
برای مخاطبان در نظر گرفته می شود، باید به آن ها نزدیک باشد و کودک و نوجوان 
از این قاعده مستثنی نیست. فیلم های انیمیشن از آنجایی که این قشر می توانند 
تخیلاتشان را در آن ها ببینند، تأثیر خوبی به دنبال دارد. در انیمیشن خطرناک ترین 
قصه ها و شخصیت ها زیبا و دوست داشتنی هستند؛ مقوله ای که برای همه اقشار 
بویژه کودک و نوجوان جذاب و دیدنی است. وی افزود: انیمیشن های اروپای شرقی 
که خلاقیت و سوژه های خاصی دارند، مختص کودکان نیستند و بیشتر بزرگسالان 
را در بر می گیرند اما یک نوع انیمیشــن در هالیوود تولید می شود که با کودک و 
نوجوان ارتباط نزدیک تری دارد و تجاری نیز است. این نوع انیمیشن از »موش و 
گربه« تا الآن، در داستان های مختلف تکامل یافته و در خدمت مخاطبان است. وی 
گفت: به جز بحث سرگرمی و هیجان، فیلم های انیمیشن باید دارای شخصیت های 

باورپذیر و خلاقیت باشند تا کودک و نوجوان بتواند هم ذات پنداری کند.

سینما

شخصیت های خطرناک 
برای کودکان جذاب است 

فارس: کامبیر دیرباز بازیگر سینما و تلویزیون با بیان اینکه نقشی که در سریال 
»زیــر پای مادر« بازی کــرده، با همه نقش هایی که تا به حال بازی کرده تفاوت 
بسیاری دارد، گفت: در دو سه سال گذشته آنقدر قصه های نعمت الله – نویسنده 
سریال- جذاب بوده است که اجازه فکر کردن به قصه های دیگر را نداشتم. از طرفی 
۴ سال است که سینمای ما قهرمان پرداز و قهرمان پرور نیست و اگر دقت کرده 
باشــید برخی فیلم ها ۱۵ کاراکتر اصلی و ۱۵ بازیگر چهره دارند. اما من سینمای 

قهرمان پرداز را دوست دارم.
وی بــا تأکید بر اینکه قبلاً گفته بود در تلویزیون فقط نقش اصلی بازی می کنم، 
افزود: تا جایی که بتوانم بله روی حرفم هستم.  همیشه معتقدم بازیگری تا جایی 
برایم امکان پذیر اســت که مخاطب، فقط و فقط تلویزیون خانه اش را روی شما 
روشن کند و به خاطر شما بلیت فیلم سینمایی را بخرد و به سینما برود.  زمانیکه 
مخاطب، ســریال شــما را نبیند و به راحتی کانال تلویزیــون را عوض کند و به 

خاطرتان بلیت سینما نخرد، روز مرگ بازیگری تان خواهد بود.

رادیو و تلویزیون

در تلویزیون 
نقش اصلی بازی می کنم

 هنر/ تکتم بهاردوست  تا به امروز بیش از 
2۳۰ فیلم ایرانی در سی و چند سالی که از عمر 
ســینمای بعد از انقلاب می گذرد، فرصت اکران 
عمومی  به دست نیاورده اند. برخی توقیف شده اند 

و تعدادی هم مناسب اکران ارزیابی نشده اند. 
مسئله اکران نشدن فیلم در ایران داستانی طولانی 
و قابل ردیابی دارد. بخشی از آن به اعمال برخی 
ســلیقه های شــخصی و مدیریتی برمی گردد و 
بخشی نیز به کمبود امکانات و زمینه های اکران 
عمومی  همة تولیدات ســینمای ایران که باعث 
می شــود تعدادی از فیلم ها پس از سپری شدن 
زمان معمول تولید، از چرخه رقابت خارج شوند. 
اما قسمت مهمی  از این مسئله به ردشدن عامدانه 
فیلمســازان از خطوط قرمز و ســاختن آثاری 
بازمی گردد که بدون توجه به هنجارهای اخلاقی 
یا سیاسی عمومی  کشور ساخته شده اند. در موارد 
زیادی فیلم ها دارای مجوز برای ساخت بوده اند اما 
فیلمساز عملاً چیز دیگری ساخته است و وقتی 
فیلمش مجوز نمایش دریافت نکرده، با جنجال 
و مظلوم نمایی سعی کرده است که از مسئولان 

سینمایی امتیاز بگیرد. 
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی  اخیراً در نامه ای به 
رئیس سازمان سینمایی کشور خواستار تعیین 
تکلیف فیلم های توقیف شده تا تاریخی مشخص 
شده است. بر اساس همین تکلیف، یک کمیته 
ویژه در وزارتخانه مســئولیت یافته است که با 
رایزنی با کارگردانان و تهیه کنندگان ســینمای 
ایــران، آن ها را به اصلاحاتی برای دریافت مجوز 

نمایش راضی کند. 
سؤال اینجاســت که چه الزام و ضرورتی در این 
شــتاب برای امتیازدادن بــه فیلم های توقیفی 
وجود دارد؟ آیا این شــتاب دســت فیلمسازان 
را برای گرفتن امتیاز بیشــتر از وزارت ارشــاد 
باز نمی گذارد؟ بهتر نیســت به جای تشــکیل 
چنین کمیته های ویژه  ای، مشکلات ساختاری 
و ضعف های قوانین برای ســاخت فیلم ها را رفع 
کنند که دیگر فیلمسازی نتواند با استفاده از این 
مشکلات فیلمی بســازد که بعدها برای پخش 

عمومی آن باید رایزنی کرد؟ 

 فیلم های هنجارشکن آزاد نخواهند شد 
ابراهیــم فــروزش، 
سینمای  کارگردان 
برخــی  از  ایــران، 
فیلم های توقیف شده 
و  می کنــد  دفــاع 
برخی  است:  معتقد 
از کارهایی که توقیف شده اند، فیلم های مفهومی 
 سینما هستند که بنا بر دلایلی توقیف شده اند و 
این گروه از فیلم ها اگر از توقیف خارج گردند، به 

عنوان فیلم های هنری قابلیت اکران دارند. 
وی در عیــن حال بین فیلم های قابل دفاعی که 
به خاطر یکی دو صحنه مشــکل پیدا کرده اند 
و فیلم های هنجارشــکنی که به اساس و مبانی 
جامعه آسیب وارد می کنند، تفاوت قائل شده و 
می گوید: با همه این ها من فکر می کنم فیلم هایی 
که هنجارشکن هستند و به هر دلیلی به بیراهه 
رفته اند، کماکان آزاد نخواهند شــد. هر فیلمی 
 برای نمایش از غربالی خواهد گذشــت و شورای 
نمایش سختگیری های خودش را خواهد داشت. 
فروزش ادامه می دهد: من فکر می کنم شــورای 

نمایش چتری اســت کــه بالای ســر فیلم ها 
ایستاده و نمایش فیلم ها هم منوط به گذشتن از 
صافی های خاص این شورا است. نباید با ذهنیتی 

منفی به این قضیه نگاه کرد. 

 فیلمسازی که تخطی کرده باید تاوان 
بدهد 

محسن محسنی نسب، کارگردان سینمای ایران، 
نیز با بیان اینکه معنی پروانه نمایش همین است 
که این گونه اتفاقات نیفتد، می گوید: اگر قرار بر 

این باشد که هر کسی بیاید پروانه ساخت بگیرد 
و برود فیلم دیگری بسازد که پس معنی پروانه 

نمایش چیست؟ 
وی می گوید: طبیعی 
وقتی  کــه  اســت 
بیفتد،  اتفــاق  این 
از  ارشــاد هم  اداره 
خــودش  مواضــع 
و  می کنــد  دفــاع 
طبیعتاً فیلم هایی رفع مشکل می شوند که فیلم 
ساخته شــده حداقل به فیلمنامه مصوب شبیه 
باشــد. اگر فیلمســازی تخطی کرده و فیلمی 
 ساخته است که با فیلمنامه مصوب مغایرت دارد، 
باید این گونه تاوان بدهد. ولی اگر فیلم خودش را 
ساخته و این فیلم دچار ممیزی شده، باید اداره 
ارشــاد در این زمینه جوابگو باشد و حتی باید 

خسارت بپردازد. 
وی بــا تأکید بر اینکه ارشــاد نبایــد از مواضع 
خودش عقب نشــینی کنــد، می گوید: من فکر 
نمی کنم که ارشــاد بخواهد این را باب کند که 
فیلمسازان فیلمنامه ای بنویسند و بعد بخواهند 
فیلم دیگری بسازند. البته توقیف فیلم ها لزوماً به 

معنای آن نیست که این فیلم ها مشکل سیاسی 
دارند. برخی فیلم ها سکانس های خشنی دارند 
و نشان دادن آن ها برای عموم مردم مشکل ساز 
است و این قضیه درباره فیلم آقای عیاری صدق 
می کند. این فیلم یکی دو صحنه خشــونت بار 

دارد. 
این تهیه کننده و کارگردان تأکید می کند: به هر 
حال در سینما قواعدی حکمفرما است که همه 

ما موظف هستیم به آن ها احترام بگذاریم. 
اگر قرار باشــد یکی که خطا کرده منعی برایش 
ایجاد نشــود، بقیــه هم همین خطــا را تکرار 
می کنند. با هوچی گری که نمی شــود کاری از 

پیش برد. 

 باید فکری کرد 
هاشمی  ضیاء   سید 
 اما نظــری جز این 
است  معتقد  و  دارد 
که توقیف اکثر این 
فیلم ها بر اثر فشارها 
ســلیقه ها  اعمال  و 
انجام می شــود. وی در این باره می گوید: به نظر 
من، اکثر این توقیف ها بر اثر اعمال سلیقه ها بر 
روی برخــی فیلم ها صورت می پذیرد. نمونه اش 
فیلم »آدم برفی« است که خیلی سال پیش جزء 
همین فیلم های توقیفی بــود. زمانی که دولت 
تغییر کرد و مرحوم سیف الله داد بر سر کار آمد، 
برای این فیلم پروانه نمایش گرفتیم و این فیلم 
به نمایش درآمــد و اتفاقاً فروش میلیاردی هم 
داشت.  این تهیه کننده سینما ادامه می دهد: اما 
بعضی فیلم ها  مادام العمر توقیف می شوند.  این ها 
فیلم هایی هستند که مشکل قانونی دارند. به نظر 
من باید برای کمترشدن تعداد این گونه فیلم ها 
باید فکری به حــال روند تولید بکنیم چون در 
غیر این صورت نمی شود ســینما را اداره کرد. 
الآن دیگر خود ســینماگران ما می دانند که چه 
مــواردی را باید رعایت کنند و می بینید که این 
مشکلات در طول این سال ها خیلی کم و کمتر 

شده است.

قدس از تبعات موج رفع توقیف برخی فیلم ها گزارش می دهد 

اکران  فیلم های هنجــارشکن ممنوع! 

آنچه می خوانید

فیلمســازان تــاش بــرای حــل 
مشــکل فیلم هایی کــه ایرادات 
جزئی بــرای اکران دارنــد را امر 
مفیــدی می دانند امــا می گویند 
بایــد مراقب بــود فیلم هایی که 
با قانون شکنی ســاخته شده اند، 

روی پرده نروند

خرس گزارش یک جشن رستاخیز خانه پدری
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خط هشدار

شرايط استفاده از شيشه هاى دودى 
در خودروها

خط قرمــز: معــاون عمليات 
ترافيك پليس راهور ناجا گفت: 
اگــر از فاصله ســه متــرى به 
تشخيص مأموران پليس راهور، 
داخل خــودرو قابل مشــاهده 
شيشه  مقررات،  طبق  نباشــد 
دودى غيرمجاز تلقى شــده و 

قابل اعمال قانون است.
سرهنگ على اصغر مهرى درباره شيشه دودى خودروها، اظهارداشت: طبق كد 
تخلفاتى 2114 جدول تخلفات رانندگى، استفاده از شيشه دودى به نحوى كه 
راننده و سرنشين خودرو قابل تشخيص نباشند، تخلف محسوب شده و براى 
آنها در جاده ها و مراكز اســتان ها مبلغ 50 هزار تومان و در ساير شهرها مبلغ 
30 هزار تومان جريمه منظور شده است. وى دربارهٴ شيشه خودروهاى توليد 
داخل، گفت: هيچ كدام از خودروهاى داخل، با شيشــه دودى توليد نمى شود. 
اين مقام انتظامى ادامه داد: خودروهاى خارجى وارداتى بعضاً داراى شيشه ها 
فتوكروميك هستند كه همانند عينك هاى فتوكروم عمل مى كنند لذا مغايرتى 
با ضوابط ندارند. معاون عمليات ترافيك پليس راهور ناجا خاطرنشان كرد: برخى 
رانندگان اقدام به نصب برچسب هاى دودى بر روى شيشه هاى خودرو مى كنند 
كه اين امر علاوه بر كاهش ديد به ويژه در شرايط نامساعد جوى و يا در شب؛ 

مانع ديده شدن راننده و سرنشين داخل خودرو نيز مى شود.
سرهنگ مهرى خاطرنشان كرد: به دليل آنكه استاندارد و ضابطه خاصى براى 
ميزان غلظت شيشــه دودى خودروها وجود ندارد، پليس در بخشــنامه ها و 
اطلاعيه ها خود اعلام كرده است؛ اگر از فاصله سه مترى به تشخيص مأموران 
پليس راهور، داخل خودرو (راننده و سرنشــين آن) قابل مشاهده نباشد طبق 

مقررات، شيشه دودى غيرمجاز تلقى شده و قابل اعمال قانون است.
وى ادامــه داد: در اين رابطه علاوه بر راننده با نصابان برچســب غيرمجاز نيز 
از طريــق ادارات نظــارت بر اماكن برخورد خواهد شــد؛ همچنين در مراكز 
تعويض پلاك نيز تا رفع برچسب شيشه دودى غيرمجاز، شماره گذارى وسيله 
نقليــه صورت نخواهد گرفت. معاون عمليات ترافيك پليس راهور ناجا دربارهٴ 
شرايط استفاده از شيشــه هاى دودى در خودروها، گفت: اشخاصى كه طبق 
مجوزهاى پزشكى نياز به استفاده از شيشه دودى دارند، ميزان غلظت آن در 
كميسيون هاى فنى و پزشكى پليس راهور قابل تجويز است بنابراين مكاتبات 
لازم با مراجع ذيربط انجام شده تا شرايط استاندارد و ميزان غلظت شيشه هاى 
وسايل نقليه و نيز احياناً اشخاصى را كه بنا به دلايلى نياز به استفاده از شيشه 

دودى دارند، مشخص كنند تا طبق آن، به طور يكسان اقدام شود.

روزنــــامــــه  صـــبــح  ایـــــران

خط قرمز
12

تيراندازى پليس به مجرمان 
خيابانى در سه منطقه از مشهد

خط قرمز - كاهانى مقدم: فرمانده انتظامى اســتان 
خراســان رضوى از سه عمليات پليسى كه با تيراندازى 

در مناطقــى از 
به  مشهد،  شهر 
 8 دســتگيرى 
انجاميد،  متهم 

خبر داد.
بهمن  ســردار 
مقدم  اميــرى 
به خبرنــگار ما 
گفت: در اجراى 

طرح ارتقاء امنيت اجتماعى، مأموران پليس مشهد روز 
يكشنبه در 3 عمليات ضربتى، عاملان نزاع خيابانى تهيه 
و توزيع مواد مخدر صنعتى و چند ســارق خودرو را با 

تيراندازى دستگير كردند.
وى در تشــريح اين عمليات ها اظهار داشت: ساعت 22 
دقيقه بامداد روز گذشته اهالى خيابان حر شهرك شهيد 
رجايى مشــهد صداى تيراندازى شــنيدند كه آن ها را 

سراسيمه از خانه بيرون كشاند.
وى افزود: اين تيراندازى هوايى توسط مأموران كلانترى 
شهيد رجايى مشهد انجام شــد كه با استفاده از قانون 
بكارگيرى سلاح درحال عمليات براى دستگيرى پنج تن 
از عاملان نــزاع خيابانى بودند كه به علت اختلاف هاى 
خانوادگى با شمشير و قمه به جان هم افتاده و به دستور 
پليس براى پايان دادن به دعواى خيابانى خود بى توجه 

بودند.
فرمانده انتظامى استان خراسان رضوى تصريح كرد: در 
دومين عمليات كه ساعت 15:08 دقيقه روز يكشنبه در 
شهرك شهيدبهشتى مشهد به وقوع پيوست، مأموران 
كلانترى مصلى براى دستگيرى يكى از عاملان تهيه و 
توزيع شيشــه وارد عمل شــدند كه اين فرد با چاقو به 
ســمت مأموران حمله كرد و پليــس پس از تيراندازى 
هوايى او را از ناحيه پاى چپ مورد اصابت گلوله قرار داد 
كه در بازرسى بدنى از متهم 33 ساله مقاديرى شيشه 

كشف شد.
سردار اميرى مقدم گفت: مأموران كلانترى سناباد مشهد 
نيز ساعت 8 صبح به تعقيب خودروى سوارى پرداختند 

كه سابقه سرقت داشت.
دو سرنشين خودروى پرايد نقره اى رنگ بدون توجه به 
دستور ايست پليس با سرعت زياد قصد فرار داشتند، كه 
مأموران انتظامى پس از تيراندازى هوايى، لاستيك هاى 
عقب پرايــد را مورد اصابت گلوله قرار دادند و خودرو را 

متوقف كردند.
وى خاطرنشــان كرد: دو متهم 43 و 47 ســاله در اين 
رابطه دستگير و تحقيقات از متهمان با دستورات مقام 

قضايى ادامه دارد.

خط حادثه

به  مشهد،  شهر 

انجاميد،  متهم 

بهمن  ســردار 
مقدم  اميــرى 
به خبرنــگار ما 
گفت: در اجراى 

خط قرمز: رئيس پليس مشــهد در اين باره به خبرنگار ما 
گفــت: در پى گزارش چند فقره ســرقت طلا از خانه هاى 
مسكونى واقع در شــهرك طرق مشهد، تحقيقات پليسى 
آغاز شد.  وى افزود: مأموران دايره آگاهى كلانترى طرق در 
پيگيرى اين سرقت ها دريافتند سارقان با شناسايى خانه هايى 
كه صاحبخانه آن به مسافرت يا ميهمانى مى روند، مرتكب 

سرقت مى شوند. 
ســرهنگ محمد بوستانى گفت: مأموران پليس با پيگيرى 
آخرين ســرقت اعضاى اين باند، با استفاده از سرنخ هاى به 
جا مانده يكى از ســارقان را شناسايى و در اقدامى ضربتى 
دستگير كردند. متهم كه جوانى 27 ساله و داراى سه فقره 
سابقه كيفرى اســت، درحالى كه چند تكه طلاى سرقتى 
را در دهــان خود پنهان كرده بــود، به دام مأموران افتاد. او 
كه با كشــف اين طلا ها هيچ راه فرار و انكارى نداشت، در 

بازجويى ها همدستان خود را به پليس معرفى كرد.
وى با بيان اينكه مأموران كلانترى طرق با اطلاعات به دست 
آمده دو همدست ديگر اين متهم را نيز شناسايى و دستگير 
كردند، خاطر نشــان كرد: تحقيقات از اعضاى اين باند كه 

داراى سوابق كيفرى هستند، براى كشف ديگر سرقت هاى 
آن ها ادامه دارد.

* جاعلان اسكناس راگوسفندفروش باهوش به دام انداخت
فرمانده انتظامى مشهد در ادامه از دستگيرى سه نفر اعضاى 
يك باند جعل اسكناس خبر داد و گفت: اين افراد هنگامى 
كه قصد داشتند با اسكناس هاى جعلى 10 رأس گوسفند 
بخرند، با هوشيارى فروشنده گوسفندان، دستشان رو شد 
و به دام افتادند. وى افزود: روز يكشــنبه مرد 38 ساله اى به 
نام حميد در حوالى مشهد، خروجى جاده فريمان، به فردى 

كه فروشــنده گوســفند بود، مراجعه كرده و از او 10 رأس 
گوسفند به قيمت هفت ميليون و 894 هزار تومان خريد و 
در قبال آن يك بسته 10 هزار تومانى (يك ميليون تومان) 
به فروشــنده تحويل داد. در اين لحظه جوان 21 ساله اى با 
يك خودروى وانت نيسان در محل حاضر اقدام به بارگيرى 
گوســفندان كرد اما مرد فروشنده با زيركى متوجه جعلى 
بودن اسكناس ها شد و موضوع را به مركز فوريت هاى پليسى 
110 اطلاع داد. ســرهنگ بوستانى ادامه داد: با اين تماس 
بلافاصله اكيپى از كارآگاهان كلانترى 32 طرق مشــهد به 
محل اعزام شدند و قبل از آنكه متهمان با فروشنده تسويه 
حســاب كنند و از صحنه بگريزند، اين دو مرد جوان و فرد 

ديگرى كه همراهشان بود را دستگير كردند.
وى گفت: كارآگاهان در بازرســى اوليه از متهمان هشــت 
ميليون و 500 هزار تومان اسكناس و 13 سند جعلى كشف 
كردند و متهمان را به كلانترى طرق انتقال دادند. در ادامه 
تحقيقات از اين افراد همچنين سرنخ هايى از فعاليت آن ها 
در زمينه قاچاق عتيقه به دست آمد كه تحقيقات در اين باره 

همچنان در حال انجام است.

 راز دهان پر از طلاى دزد مشهدى فاش شد
رئيس پليس مشــهد در اين باره به خبرنگار ما 
گفــت: در پى گزارش چند فقره ســرقت طلا از خانه هاى 
مسكونى واقع در شــهرك طرق مشهد، تحقيقات پليسى 
آغاز شد.  وى افزود: مأموران دايره آگاهى كلانترى طرق در 
پيگيرى اين سرقت ها دريافتند سارقان با شناسايى خانه هايى 
كه صاحبخانه آن به مسافرت يا ميهمانى مى روند، مرتكب 

ســرهنگ محمد بوستانى گفت: مأموران پليس با پيگيرى 
آخرين ســرقت اعضاى اين باند، با استفاده از سرنخ هاى به 

داراى سوابق كيفرى هستند، براى كشف ديگر سرقت هاى 

خط قرمــز: مرد جــوان كه بعــداز قتل 
همسر 20 ســاله اش با خوردن مرگ موش 
قصد خودكشى داشت، ناكام ماند. او وقتى 

نتوانست خودكشى كند تسليم پليس شد.
اوايل هفته گذشته مردى ميانسال با پليس 
شهريار در غرب استان تهران تماس گرفت و 
از كشف جسد دختر 20 ساله اش در خانه شان 

در يكى از محله هاى شهريار خبر داد.
مأموران با حضــور در اين خانه مشــاهده 
كردند، جســد زن جوان در اتاق نشيمن در 
حالى افتــاده بود كه لباس بيرون از خانه به 
تن داشته و شال سياهى به دور گردنش گره 
خورده بود. بررسى  ها نشان مى داد او به قتل 
رسيده است. موضوع به بازپرس كشيك قتل 
دادســراى شهريار گزارش شد. با هماهنگى 
قضايى تيم بررسى صحنه جرم و گروهى از 
كارآگاهــان جنايى پليس آگاهى ويژه غرب 
اســتان تهران در اين خانه حاضر شــدند. 
بررسى  هاى تيم جنايى نشان مى داد ساعت ها 
از مرگ وى مى گذرد. وســايل خانه به هم 
ريخته نبود. مأمــوران احتمال دادند مردى 
آشنا وارد خانه شده و مقتول را در حالى كه 

قصد ترك خانه داشته، خفه كرده است.

پــدر مقتول براى ادامه تحقيقــات به اداره 
آگاهى منتقل شد. او به افسر تحقيق گفت: 
دخترم با بــرادرزاده ام ازدواج كرده و ثمره 
زندگى آنها، پســرى 8 ماهه اســت. من و 
دامادم با هم به عنوان گچ كار در ساختمان ها 
كار مى كرديم. دخترم مدتى بود با همسرش 
درگيرى و اختلاف داشت. امروز صبح قراربود 
دو نفرى به محل كار برويم. اما دامادم با من 
تماس گرفت و با ادعاى اين كه حالش خوب 
نيست گفت سركار نمى آيد. وى افزود: عصر 
بعــد از كار چند بار با تلفن همراه دخترم و 
شوهرش و حتى خانه آنها تماس گرفتم تا 
جوياى حال دامادم شوم اما كسى پاسخگو 
نبود. دلنگران شــدم. تغيير مسيردادم و به 
سمت خانه آنها رفتم. هر چه به در كوبيدم 
كســى در را بازنكــرد. ســراغ آن دو را از 
همسايه ها گرفتم كه اظهار بى اطلاعى كردند.
پدر مقتــول ادامه داد: دلم بدجورى شــور 
مى زد. بنابراين قفل در را شكســتم و وارد 
خانه دخترم شدم. چند بار او و شوهرش را 
صدا زدم كه هيچ كدام پاسخ ندادند. همين 
كه پا به اتاق نشــيمن آنها گذاشتم با جسد 
دختر 20 ســاله ام كه روى فرش اتاق افتاده 

بود، روبه رو شدم. با فريادهاى من، همسايه ها 
با خبر شدند و به پليس زنگ زدند. خبرى از 

دامادم و نوه 8 ماهه  ام نبود.
در ادامه تحقيقات معلوم شــد او شب قبل 
از كشــف جســد زن جوان، همراه پسر 8 
ماهه اش به خانه خواهرش در قيام دشــت 
رفته است. مأموران با كشف اين سرنخ براى 
يافتن او به خانه خواهرش رفتند و به تحقيق 
از او و خانواده اش پرداختند. تحقيقات از آنها 
نشان مى داد، متهم شب به خانه آنها رفته و 
مدعى شــده حال همسرش خوب نيست و 
مى خواهد او را به بيمارستان ببرد. به همين 
خاطر نوزاد هشــت ماهه را آنجا گذاشــته 
و رفته بود. با مشــخص شدن اين موضوع، 
روند رسيدگى به پرونده وارد مرحله جديدى 
شد. تحقيقات ادامه داشــت تا اين كه مرد 
همســركش كه همه راه هاى فرار را به روى 

خود بسته مى ديد،دو روز پيش تسليم شد.
متهم به قتل 26 ســاله به افســر تحقيق 
گفت: من و همســرم مدتى بود كه به خاطر 
دخالت هــاى خانــواده هايمــان درگيرى 
داشــتيم. شــبى كه جنايت رخ داد دوباره 
برســر اين دخالت ها درگير شديم. همسرم 

لباس هايش را پوشيد. قهر كرد و مى خواست 
با برداشتن پسرمان به خانه پدرى اش برود. 
عصبانى شدم و يك لحظه كنترل خود را از 
دســت دادم. او را خفه كردم. وقتى به خود 
آمدم ديدم اوفوت شده است. خيلى پشيمان 
شده و مانده بودم چه كنم. فرزندم را به خانه 

خواهرم بردم و بعد از آن فرار كردم.
متهم به قتل ادامه داد: چند روز ســرگردان 
بودم. زمانــى كه متوجه شــدم پليس در 
جســت وجوى من اســت، رفتم و از مردى 
مرگ موش خريده و خوردم تا شــايد پيش 
از دســتگيرى بتوانم به زندگى ام پايان دهم 
كه نشــد و زنده ماندم. كمى كه حالم بهتر 
شد و همه راه هاى فرار را بر روى خود بسته 
ديدم، تصميم گرفتم تســليم پليس شوم.
عامل جنايت بعد از بازســازى صحنه قتل 

روانه زندان شد.

مرد تهرانى اول زنش را كشت بعد خودش را



خط بين الملل

11 كشته و 900 فرارى 
در حمله مسلحانه به يك زندان 

خط قرمز: در حمله چند مرد مسلح به زندانى در كنگو 11 نفر كشته شدند 
و 900 زندانى گريختند. 

اين حمله مسلحانه به يك زندان در شرق كنگو انجام شد و در ميان قربانيان 8 
نگهبان زندان نيز ديده مى شوند.

بر اســاس گزارش خبرگزارى فرانسه، طبق اعلام مقامات كنگو روز يكشنبه 
مردان مســلح به زندانى در شرق اين كشــور حمله كردند كه اين حادثه 11 

قربانى برجا گذاشت و منجر به فرار 900 زندانى ديگر شد.
اين در حالى اســت كه تعدادى از اعضاى گروه شورشى موسوم به «نيروهاى 

متحد دموكراتيك» در اين زندان حضور داشتند.

مردى كه فقط يك دست لباس دارد 
خط قرمز: جان تيلور فردى 34 
ساله است كه هر روز يك تيشرت 
به تن مى كند و اين تيشرت همان 
تيشرتى اســت كه وى در دوران 
مدرســه راهنمايى و دبيرستان 

مى پوشيد. 
جان تيلور بعــد از مرور كردن 
عكس هاى مدرسه خود تصميم 

گرفت عكس هايش را در صفحه شــخصى توييتر به اشتراك بگذارد و بعد از 
انجام اين كار، عكس او در اين شبكه اجتماعى 3هزار لايك گرفت و 3هزار بار 

به اشتراك گذاشته شد.

انحراف خونين پژو 
در خيابان هاى آمستردام 

خط قرمز: انحراف خودرو پژو به سوى پياده رو شلوغ در ايستگاه مركزى قطار 
در شهر آمستردام هلند، هشت عابرپياده را راهى بيمارستان كرد. 

در اين حادثه مرموز كه شــامگاه شــنبه اتفاق افتاد، راننده يك سوارى پژو با 
ســرعت به ميان عابران پياده راند و پس از زيرگرفتن تعدادى از رهگذران و 
برخورد با يك مانع بتونى متوقف شد.به گزارش پليس، راننده اين خودرو كه به 
نظر مى رسد دچار اختلال روانى است، بسرعت دستگير شد و تحت بازجويى 
قرار گرفت. اين درحالى اســت كه به گفته منابع بيمارستانى، حال دو تن از 
مصدومان وخيم است.پليس پس از اين حادثه بلافاصله در بيانيه اى، تروريستى 
بودن ماجرا را رد كرد و از تداوم تحقيقات براى مشخص شدن جزئيات حادثه 

خبر داد.

13

جزئيات هلاكت 4 نفر 
از اشرار مسلح در هرمزگان  

قرمز:  خــط 
عزيزاالله  ســردار 
فرمانده  ملكــى 
استان  انتظامى 
از  هرمــزگان 
از  4نفر  هلاكت 
اشــرار مسلح در 
شهرستان رودان 
در  داد.   خبــر 

پى انجام اقدامــات اطلاعاتى و رصد اخبار موجود مبنى 
بر تحرك گروه اشرار مسلح در بخش هاى شرقى استان 
هرمزگان، پيگيرى موضوع به صورت ويژه در دستور كار 
پليس امنيت عمومى استان قرار گرفت. در همين راستا 
با اجراى طرح هاى عملياتى، اطلاعاتى و شناسايى فنى و 
پيچيده و مراقبت دقيق تردد و تحركات اين افراد، مأموران 
جان بر كف پليس در كوههاى اطراف شهرستان رودان با 
تيم 4 نفره از اين اشرار مواجه و پس از درگيرى مسلحانه 
همه آنان را به هلاكت رســاندند. در بازرسى از اين افراد 
كشته شــده تعداد 4 قبضه اسلحه جنگى، 112 فشنگ 
جنگى، مقاديرى مواد منفجــره و پرچمى با آرم داعش 

ISIS كشف شد.
هويت دو نفر از اين اشرار به هلاكت رسيده اتباع بيگانه با 
كارت شناسايى خارجى بوده و هويت افراد ديگر در دست 

بررسى است.

دستگيرى سارقان حرفه اى 
قطعات 206

خط قرمز: كارآگاهان پليس آگاهى خراســان رضوي با 
همكارى مأموران كلانترى نجفى مشهد ضمن دستگيرى 
دو سارق حرفه اى داخل خودرو، معماى 20 فقره سرقت 
را حل كردند. رئيس پليس آگاهى خراســان رضوي در 
تشريح اين خبر گفت: كارآگاهان پس از بررسى سرقت ها 
كه همه از خودروهاى پژو 206 و در ساعات پايانى شب 
يــا بعدازظهرها صورت گرفته بــود، با همكارى مأموران 

كلانترى نجفى، گشت هاى هدفمندى را آغاز كردند.
وى گفت: تحقيقــات در اين خصوص ادامه داشــت تا 
اينكه تيم نامحســوس تجسس كلانترى نجفى سارق را 
در حال ســرقت از يك دستگاه پژو 206 دستگير و پس 
از بازجويى هاى اوليه با هماهنگى مقام قضايى به پليس 
آگاهى منتقل كردند. ســرهنگ حميد رزمخواه تصريح 
كرد: متهم 30 ســاله به نام امير كه داراى چندين فقره 
سابقه سرقت است، در بازجويى هاى به عمل آمده به 20 
فقره ســرقت از خودروهاى پژو 206 با همدســتى يكى 
از دوســتانش به نام عباس (28ســاله) با استفاده از يك 
دستگاه خودروى «پى كى» و فروش آن ها در جمعه بازار 

اعتراف كرد.

خط خبر
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خط قرمز: رئيس پايگاه يكم پليس آگاهى از 
دستگيرى متهمى خبر داد كه با وعده ازدواج 
و خريــد خودروهاى لوكس از زنان و دختران 
تهرانى كلاهبردارى مى كرد. تحقيقات از متهم 

دستگير شده همچنان ادامه دارد. 
يكم خردادماه زن 30 ســاله اى با مراجعه به 
كلانترى 101 تجريش اعلام كرد كه توســط 
مدير يــك شــركت واردات خــودرو به نام 
«محمدپرهام جواهريان» مورد كلاهبردارى قرار 
گرفته و اين شخص با جلب اعتماد او و در ادامه 
خانواده اش، اقدام به كلاهبردارى ميلياردى از 
آنها كرده است. با تشكيل پرونده مقدماتى با 
موضوع «كلاهبردارى» و به دســتور بازپرس 
شعبه سوم دادسراى ناحيه 33 تهران، پرونده 
جهت رســيدگى در اختيار پايگاه يكم پليس 

آگاهى تهران بزرگ قرار گرفت.
* اظهارات مالباخته

مالباخته پس از حضور در پايگاه يكم آگاهى در 
اظهاراتش به كارآگاهان گفت: «چندى پيش از 
طريق شبكه هاى مجازى با تبليغات شركتى به 
نام مهين تك رو در خصوص واردات و فروش 
خودروهاى خارجى آشــنا شدم؛ با مراجعه به 
دفتر شركت در خيابان جردن با مدير شركت 
به نام آقاى محمدپرهام جواهريان آشنا شدم. 
قرارداد تنظيم يك خودرو سوارى اپتيما به مبلغ 
140 ميليون تومان مابين من و شخص بسته 
شد و مبلغ 5 ميليون تومان نيز به عنوان پيش 
پرداخت از سوى بنده به اين شخص پرداخت 
شد؛ قرار گذاشــتيم تا مابقى پول خودرو نيز 

همزمان با تحويل خودرو پرداخت شود.»
مالباختــه در خصوص نحوه آشــنايى خود با 
مدير شــركت به نام محمدپرهام جواهريان به 
كارآگاهان گفت: «مدت كوتاهى از مراجعه من 
به شركت مهين تك رو و تنظيم قرارداد خريد 
خودرو نگذشته بود كه تماس هاى مدير شركت 
شروع شد؛ اين شخص به بهانه هاى مختلفى با 
بنده تماس مى گرفت و از من درخواست ملاقات 
مى كرد تا نهايتاً اولين ملاقات بنده با ايشــان 
انجام شــد؛ محمدپرهام با طرح اين ادعا كه در 
همان ملاقات اول به من علاقه مند شده از من 
درخواســت ازدواج كرد و همين موضوع زمينه 

تماس ها و ملاقات هاى بعدى او با من شد.»
مالباخته در خصوص ادعاى محمدپرهام مبنى 
بر ارتباطش با ارگان هاى مهم دولتى و لشكرى 
نيز به كارآگاهان گفت: «درهمان ملاقات هاى 
اول بود كــه محمدپرهام خــودش را فرزند 
يكى از فرماندهان ارشــد نظامى معرفى كرد 

و عنوان نمود كه پدرش بواســطه نوع شغل 
و مأموريت هايــش دائما در خارج از كشــور 
اســت. علاوه بر آن خودش نيز مدعى بود كه 
با وزارتخانه هاى مهم و حساس دولتى ارتباط 
نزديكى دارد و براى اثبات اظهاراتش تصاويرى 
از خودش بــا لباس هاى مختلف نظامى برايم 
ارسال مى كرد؛ حتى در چند قرار ملاقاتى كه 
با يكديگر داشتيم، او تجهيزات پليسى از جمله 
بى سيم و ... همراه خود داشت و همين اقدامات 
باعث شده بود تا من تمامى صحبت هايش را 

باور كنم.»
* نحوه كلاهبردارى

مالباختــه در خصــوص نحــوه كلاهبردارى 
ميلياردى از او و خانواده اش توسط محمدپرهام 
نيز به كارآگاهان گفت: «محمدپرهام براى طرح 
درخواست ازدواجش به خانه ما آمد و موضوع 
را با خانواده ام مطرح كرد و همين موضوع باعث 
شد تا ديگر كاملاً به او و صحبت هايش اطمينان 
پيدا كنم؛ خانواده ام نيز كه به من كاملاً اعتماد 
دارند، زمانيكه با علاقه من به محمدپرهام روبرو 
شدند با درخواست ازدواج محمدپرهام موافقت 
كرده و بدين طريق محمدپرهام وارد خانواده 
ما شد؛ پس از گذشــت مدت كوتاهى از آغاز 
نامزدى ما دو نفر، يك روز محمدپرهام مدعى 
شد كه زمينه مناسبى جهت سرمايه گذارى 
در واردات خودروهاى گران قيمت خارجى در 
اختيارش قرار گرفته و به اين بهانه مبلغ 560 
ميليون تومان از من و خانواده ام دريافت كرد؛ 
پس از دريافت اين مبلغ و در شرايطى كه پدرم 
قصد ســاخت و ساز در يك قطعه زمين 500 
مترى در منطقه لواسان را داشت، محمدپرهام 
مجدداً با طرح اين موضوع كه مى تواند تمامى 
امور قانونى و ادارى مربوط به مجوز ساخت و 
ساز و... را در كمترين زمان ممكن براى پدرم 
آمــاده كند، مبلغ 400 ميليون تومان ديگر از 
پدرم دريافت كرد امــا پس از آن و به صورت 
ناگهانى، در اواخر ارديبهشــت ماه سال جارى 

ناپديد شد.»
كارآگاهان پايگاه يكم پليس آگاهى با مراجعه 
به محل شــركت «مهين تــك رو» در منطقه 
جردن اطــلاع پيدا كردند كه دفتر شــركت 
مكانى استيجارى بوده كه صرفاً براى چند ماه 
اجــاره و پس از آن به مالــك آن تحويل داده 
شده است؛ همچنين در بررسى سوابق شركت 
نيز مشخص شد كه اساساً چنين شركتى ثبت 
قانونى نشده و هيچ شركتى تحت اين نام مجوز 

واردات خودرو به كشور را ندارد .

در ادامــه تحقيقــات پليســى، كارآگاهان با 
بهره گيرى از اظهارات مالباخته مبنى بر حضور 
دو مرد جوان در شركت به نام هاى «سعيد» و 
«حميدرضا» و همچنين بررسى تراكنش مالى 
حساب هاى مالباخته كه همين افراد نسبت به 
وصول چك ها اقدام كرده بودند، محل سكونت 
آنها در خزانــه و يافت آباد شناســايى و هر 
دونفر آنهــا در دو عمليات جداگانه، در روز 5 
خردادماه دستگير و جهت انجام تحقيقات به 
پايگاه يكم پليس آگاهى تهران بزرگ منتقل 
شدند؛ مالباخته پس از مواجهه حضورى با اين 
دو نفر، هر دو نفرشان را مورد شناسايى دقيق 
قرار داد و عنوان داشت: «در طول مدت آشنايى 
من با محمدپرهام، اين دو نفر هميشه تمامى 
اظهــارات محمدپرهام را در خصوص اينكه او 
واقعا فرزند يكى از فرماندهان نظامى است و يا 
ارتباط نزديكى با وزارتخانه ها و ارگان هاى مهم 

دولتى دارد را تأييد مى كردند.»
* اعتراف همدستان

در ادامــه تحقيقــات پليســى، «ســعيد» و 
«حميدرضا» لب به اعتراف گشــوده و عنوان 
داشــتند كه شــخصى كه خودش را به نام 
محمدپرهام جواهريان معرفى كرده، در واقع 
يكى از دوستان آنها به نام واقعى «محمد. الف» 
(متولد 1369) است كه با طرح و برنامه قبلى 
جهت كلاهبردارى اقدام به افتتاح شركت به 
نام «مهين تك رو» كرده و در حال حاضر نيز 
در يــك خانه اســتيجارى در منطقه نياوران 
مخفى شده است . با شناسايى دقيق مخفيگاه 
«محمد. الف» در منطقه نياوران، سرانجام متهم 
اصلــى پرونده در روز 13 خردادماه و در حين 
تردد بــا يك BMW مدلZ4 شناســايى، 

دستگير و به پايگاه يكم آگاهى منتقل شد.
در بررسى مدارك شناســايى خودرو توقيف 
شده از متهم مشخص شد كه متهم، خودرو را 
به صورت روزانه از يك شركت خصوصى كرايه 
نموده؛ با شناسايى اين شركت در شمال شهر 
تهران و انجام تحقيقات بعدى مشخص شد كه 
متهم اصلى پرونده در دفعات مختلف اقدام به 
كرايه خودروهاى مــدل بالا از جمله «تويوتا» 
و«بى ام و» از آنجا نموده است؛ مالباخته نيز در 

تحقيقات تكميلى تأييد كرد كه محمدپرهام 
جواهريان يا همان محمــد. الف در طول اين 
مــدت با انــواع خودروهاى مدل بالا بر ســر 
قرارهايش حاضر مى شده و متهم نيز اظهارات 

مالباخته را تأييد كرد.
* اعتراف متهم

با دستگيرى متهم و اعترافات صريح وى، تعداد 
ديگرى از شكات و مالباختگانى كه با مراجعه 
به شــركت «مهين تك رو» مورد كلاهبردارى 
قرار گرفته بودند، شناســايى و به پايگاه يكم 
آگاهى دعوت شدند؛ يكى از مالباختگان پس از 
شناسايى متهم عنوان داشت كه جهت تحويل 
يك دستگاه خودرو لوكس خارجى، مبلغ 90 
ميليون تومان بــه وى پرداخت نموده و ديگر 
مالباختــگان نيز در اظهاراتى مشــابه عنوان 
داشتند كه دهها ميليون تومان جهت تحويل 
خودرو خارجى به متهم اصلى پرونده پرداخت 

كردند.
سرهنگ كارآگاه كرم يوسف وند، رئيس پايگاه 
يكم پليس آگاهى تهــران بزرگ، با اعلام اين 
خبر گفت: «در تحقيقات تكميلى مشــخص 
شد كه متهم هيچگونه وابستگى و يا نسبتى با 
افراد سرشناس و يا مديران دولتى وفرماندهان 
لشكرى نداشــته و تمامى اقدامات متهم در 
اســتفاده از هويت مجعول و ... صرفا با قصد و 
نيت كلاهبردارى از افراد صورت گرفته است.»

رئيس پايگاه يكم پليس آگاهى تهران بزرگ در 
ادامه اين خبر با دعوت از شكات و مالباختگان 
جهــت حضــور در پايگاه يكــم آگاهى جهت 
پيگيرى شــكايات خود عنوان داشت: «با توجه 
بــه نوع اقدامات مجرمانه متهم در اســتفاده از 
هويت مجعول، انتساب خود به افراد سرشناس 
و همچنين ارگان هاى مختلف دولتى و لشكرى 
و برنامه ريــزى متهم جهت كلاهبــردارى در 
پوشــش شــركت كاغذى مهين تك رو و به 
جهت شناســايى ساير شــكات و مالباختگان، 
دستور انتشار بدون پوشش تصوير متهم از سوى 
بازپرس محترم پرونده صادر شــده است؛ لذا از 
كليه شكات و مالباختگانى كه موفق به شناسايى 
تصوير متهم شدند دعوت مى شود به پايگاه يكم 

پليس آگاهى تهران بزرگ مراجعه نمايند.»

و عنوان نمود كه پدرش بواســطه نوع شغل 
و مأموريت هايــش دائما در خارج از كشــور 
اســت. علاوه بر آن خودش نيز مدعى بود كه 
با وزارتخانه هاى مهم و حساس دولتى ارتباط 
نزديكى دارد و براى اثبات اظهاراتش تصاويرى 
از خودش بــا لباس هاى مختلف نظامى برايم 
تحقيقات تكميلى تأييد كرد كه محمدپرهام در ادامــه تحقيقــات پليســى، كارآگاهان با ارسال مى كرد؛ حتى در چند قرار ملاقاتى كه 

كلاهبردارى آقازاده قلابى
 از زنان با خودروهاى لوكس 

پليس آگاهى تهران بزرگ مراجعه نمايند.»و«بى ام و» از آنجا نموده است؛ مالباخته نيز در واردات خودرو به كشور را ندارد .يكى از فرماندهان ارشــد نظامى معرفى كرد  و«بى ام و» از آنجا نموده است؛ مالباخته نيز در 

عزيزاالله  ســردار 
فرمانده  ملكــى 
استان  انتظامى 
از  هرمــزگان 
از  نفر 
اشــرار مسلح در 
شهرستان رودان 
در  داد.   خبــر 



در گفت و گوى اختصاصى با قدس

لوكا: شرطم حفظ شجاعيان و بقيه  ستاره هاى گسترش بود
 فوتبال  حميد رضا عرب  سرمربى سابق باشگاه 
ســپاهان كه با اين تيم تا فينال ليگ قهرمانان آســيا 
هم پيش رفتــه بود حالا در دوميــن حضورش درتيم 
گســترش فولاد در پى رســيدن به جايگاهى مناسب 
است. لوكا عزمش را جزم كرده تا اين بار در فوتبال ايران 
به دستاوردى مهم برسد. نه آن چيزى كه درمس كرمان 
رقم خورد يا پيش تر در همين گسترش ديديم.  لوكا با 

چهره اى متفاوت بازگشته است.

*بعد ازسال ها دوباره به فوتبال ايران بازگشتيد. 
چه احساسى داريد آقاى بوناچيچ؟

خيلى خوشــحالم كه دوباره به ايران برگشتم. فوتبال 
ايران هميشه براى من هيجان انگيز بوده. به خصوص 
فوتبال تبريز كه سابقه مربيگرى درهمين تيم گسترش 

فولاد را هم داشتم.
*دليل بازگشت شما به گسترش فولاد چه بود؟

وقتى شنيدم كه اين باشگاه تمايل دارد دوباره با آن ها 
همكارى كنم اســتقبال كردم. باشگاه گسترش فولاد 
يكى ازحرفه اى ترين باشــگاه هاى ايران است. آن ها 
حاشيه اى ندارند. تيمى سازمان يافته و منظم هستند 
كه سال هاست با اين وضعيت درفوتبال ايران فعاليت 

مى كنند. دليل تمايل من به بازگشت همين بود.
*شــما با خود يك مربى بدنسازاسپانيايى هم 
آورديد. درباره حضوراين مربيان توضيح بدهيد.

درباره دســتيارم بايد توضيحات دقيق و شفافى به 
شما بدهم. مجســتر يكى از بهترين مربيان بدنساز 
اروپاست و با پشتوانه سوابق همكارى اش با تيم هاى 
ملى اســپانيا و بارســلونا ، مى تواند در آماده سازى 
اصولى و علمى بازيكنان به مــا كمك كند. من روى 
اين مربى خيلى حســاب كردم و مطمئنم كارش را 
خيلى خوب انجام مى دهد و ما شــرايط بسيارخوبى 

خواهيم داشت.
*دورنمايى كه شما از گســترش فولاد درليگ 

هفدهم تصويرمى كنيد چيست؟
پيش بينى ســخت اســت. ما درگير ليگى هستيم كه 
مدعيان بزرگى دارد. براى موفقيت بايد ســخت تلاش 

كرد. به اين سادگى ها نيست كه بتوانيم درجمع تيم هاى 
بالانشــين قراربگيريم. اما به كارى كه مى كنيم ايمان 
داريم. من هميشه براى موفقيت تلاش مى كنم و براى 
رســيدن به موفقيت از همه ابزارهاى موجود استفاده 
خواهم كرد و نتيجه اين تلاش ها در پايان فصل مشخص 

مى شود. 
*براى همين تمرينات گسترش فولاد زودتر از 

همه تيم ها  آغازشد؟
ما مى خواهيم گام به گام جلو برويم. براى همين بايد 
برنامه ريزى مشخصى داشته باشيم. شروع زودهنگام 
تمرين ها از نظر شــما براى همين است. البته شخصا 
اعتقاد دارم كه تمرين هاى ما زود شروع نشده و داريم 
طبق برنامه جلو مى رويــم. براى موفقيت برنامه ريزى 
شرط و لازمه اصلى است. ما در گسترش فولاد فضاى 
خوبى براى تمرين و آماده سازى داريم . به همين دليل 
بايد از امكانــات نهايت بهره را ببريم تــا نتيجه خوبى 

بگيريم. 
*قبل از حضور شما در گســترش فولاد درباره 
جدايى بازيكنانى همچون شجاعيان و نقى زاده 
خبرهايى شنيده  مى شــود. اين بازيكنان اما 

درگسترش فولاد ماندند.
روزى كه من به گسترش فولاد آمدم گفتم همه بازيكنان 
خوب فصل قبل بايد حفظ شوند. باشگاه هم همين كار 
را كرد. ما نمى خواهيم تيمى معمولى را روانه بازى هاى 
فصل بعد كنيم. مى خواهيم مدعى باشــيم به همين 
دليل به همه نيروهاى مان نياز داريم. لازم است تاكيد 
كنم شــجاعيان، نقى زاده، پريرا و خيلى ها ديگر بايد 

درگسترش بمانند.
* گسترش فصل پيش تيم پرنوسانى بود. درفصل 

پيش رو آيا اين نقص ازبين خواهد رفت؟
درباره فصل قبل نمى توانــم اظهارنظركنم اما درباره 
فصلى كه ازراه خواهد رسيد مى توانم اين اطمينان را 
بدهم كه نتايج بهتراز فصل پيش خواهد بود و ما سعى 
مى كنيم ازاين نوسانات بكاهيم. البته براى رسيدن به 
اين مهم روى تماشــاگران تبريزى حساب ويژه بازى 

كرديم.

حمايت پروين از انتقال رضاييان به استقلال
ورزش: على پروين در خصــوص تماس رامين رضاييــان با وى و 
توصيه به او گفت: برانكو گفت پرسپوليس يا جاى من است يا جاى 
رامين و حالا او به هر تيمــى بخواهد مى تواند بــرود.از روزى كه از 
پرسپوليس رفت يك بار هم با من تماس نگرفت. او اگر به استقلال هم 

برود،خوشحال مى شوم.

رجب زاده: قلعه نويى به ذوب آهن 
شخصيت قهرمانى مى دهد 

تسنيم: كاپيتان تيم ذوب آهن از انتخاب امير قلعه نويى به عنوان سرمربى 
جديد اين باشگاه استقبال كرد. مهدى رجب زاده مى گويد: من معتقدم 
باشگاه انتخاب خوبى انجام داد. قلعه نويى در فوتبال ايران عملكرد خوبى 
داشته و به هر تيمى كه مى رود دنبال قهرمانى است. او طبيعتاً با حضور در 
ذوب آهن مى تواند به اين تيم شخصيت قهرمانى بدهد و اميدوارم با اين 

مربى در فصل جديد عملكرد خوبى داشته باشيم.

شيرى: مى خواهم به استقلال برگردم و 
خيلى چيزها را ثابت كنم

ورزش سه: مدافع فصل گذشته پيكان مى گويد كه هنوز حضورش 
در استقلال قطعى نيســت اما احتمال اينكه ظرف 48 ساعت آينده 
دوباره آبى پوش شود بســيار زياد است. مهدى شيرى مى گويد: من 
در ليگ دوازدهم و در زمان سرمربيگرى آقاى قلعه نويى در استقلال 
بودم اما در آن زمان استقلال ستاره هاى زيادى داشت و در نهايت هم 
قهرمان شد. در آن سال اصلا فرصت بازى به من نرسيد و من مجبور 
شدم از استقلال بروم البته راستش را بخواهيد هيچ گله اى از اين اتفاق 
ندارم. اما هر بازيكنى كه از تيمى مى رود انگيزه دارد برگردد و خيلى 

چيزها را ثابت كند.

مصلح: مادرم از من براى رفتن به 
پرسپوليس قول گرفت

تســنيم: مدافع چپ جديد تيم پرســپوليس كه از طرف باشگاه 
استقلال نيز تمايل زيادى براى خريد او ديده مى شد، از نقش مادرش 
در انتقال به جمع قرمزپوشان گفت. شايان مصلح مى گويد: سه سالم 
بود كه پدرم فوت كرد و مادرم ســختى هاى زيادى كشيد. روزهاى 
سختى داشتم. از بچگى تنها و بدون پدر بزرگ شدم. اينكه من امروز 
خوشحالم، به خاطر خوشحالى مادرم است. ديروز (دو روز پيش) دَم 
افطار مادرم به من زنگ زد كه شايان اعلام كن به پرسپوليس مى روى 
و من هم گفتم به روى چشم؛ تمام شد و رفت. من واقعاً بغض كردم كه 
اگر دعاى مادر است، قطعاً من موفق مى شوم. از مادرم تشكر مى كنم و 

بابت همه زحماتى كه براى من كشيد، دستش را مى بوسم.

حاتمى: آنقدر معرفت دارم كه تراكتور 
را تنها نگذارم

ورزش: مهاجم تيم تراكتورسازى كه با توجه به شايعات زياد مبنى بر 
خروجش از تبريز، با اين تيم قرارداد خود را تمديد كرد، ابراز اميدوارى 
كرد كه ديگر بازيكنان تراكتور نيز حركت وى را تكرار كنند. فرزاد حاتمى 
مى گويد: پيش از اين بارها اتفاق افتاده بود كه آقا يحيى من را به تيم هاى 
خودش دعوت كند اما انگار قسمت نبود و خوشحالم مى توانم در تبريز 
شاگرد ايشان باشم. خوشحالم كه  يك سال ديگر مى توانم در خدمت 
مردم شريف آذربايجان باشم. بايد بگويم من آنقدر مرام و معرفت دارم كه 
تيم را در اين شرايط تنها نگذارم. وقتى بزرگ تر ما آقا مهدى كيانى قبل از 
همه بچه ها براى تمديد قرارداد پيش قدم شد ما هم وظيفه داريم بياييم 
و در اين شرايط تيم را تنها نگذاريم. بدون ترديد ساير بچه ها هم آنقدر 

معرفت دارند كه مى آيند و قراردادشان را تمديد مى كنند.

گوچى: هدفم به ثمررساندن 20 گل 
براى هيرنفين بود

فاكس اسپورت هلند: مهاجم ملى پوش هيرنفين بعد از گذراندن 
فصلى بسيار خوب در تركيب تيم و مطرح كردن خود به عنوان بهترين 
گلزن اين باشــگاه، اين اتفاق را نزديك به هدف گذارى خود پيش از 
آغاز فصل عنوان كرد. رضا قوچان نژاد مى گويد: نمى خواهم جورى 
صحبت كنم كه تصور شود آدم مغرورى هستم ولى وقتى به هيرنفين 
رفتم، اهداف شخصى و تيمى داشتم.هدف شخصى من اين بود كه 
بتوانم در فصل اول حضورم 20 گل به ثمر برسانم كه به همين خاطر 

از عملكردم راضى هستم. 

ضد حمله

بيت سعيد: استقلال را با قلبم انتخاب كردم
سايت باشگاه استقلال: هافبك- مهاجم جديد استقلال مى گويد با علاقه قلبى اين تيم 
را انتخاب كرده و حضور در جمع آبى پوشان پايتخت را افتخار بزرگى مى داند. حسن بيت 
سعيد مى گويد: استقلال را با قلبم انتخاب كردم. باعث افتخار من است كه به اين تيم بزرگ و 
پر افتخار پيوستم. از پيوستن به استقلال خيلى خوشحالم. مذاكرات من با مسئولان اين تيم 
10 دقيقه هم طول نكشيد. من هيچ بحث مالى اى با استقلالى ها نداشتم و ملاك حضورم 
در اين تيم پول نبود. از هواداران بابت پيگيرى هايشان ممنونم. به آنها اطمينان مى دهم كه 

بازى هاى خوبى را به نمايش بگذارم.
او اضافه كرد: مطمئنا با حمايت و درايت مديرعامل استقلال و تلاش كادرفنى در كنار همت 
بازيكنان، استقلال فصل درخشــانى پيش روى خواهد داشت. پوشيدن پيراهن استقلال، 
افتخار بزرگى است كه نصيب من شده اســت و از اين بابت خدا را شكر مى كنم. اميدوارم 
كه بتوانم با پيراهن اســتقلال روزهاى خوبى را پشت ســر بگذارم و هواداران از عملكردم 

راضى باشند.

فرهاد مجيدى: كنار يك مربى بزرگ خارجى 
شروع مى كنم

ورزش سه: بازيكن سابق و محبوب استقلال مشكل اصلى كنونى باشگاهش را مديريت آن 
عنوان كرد و البته صحبت هايى نيز در مورد آينده مربيگرى خودش بيان كرد. فرهاد مجيدى 
در مورد آخرين شرايط تيم سابقش مى گويد: مشكل استقلال مديريتى است.مديرى بايد 
به اســتقلال بيايد كه ديگران برايش تصميم نگيرند.مربى جوان بيشتر از هر چيز به مدير 
قدرتمند نياز دارد.مديرى كه عادت هاى بد و غلط را از بين ببرد و سيستمى به وجود بياورد 
كه هر چيزى سر جاى خودش باشد.مطمئن باشيد در اين شرايط توانايى كادرفنى استقلال 
هم دو برابر مى شود. مجيدى كه به تازگى كلاس هاى مربيگرى اش را نيز به پايان رسانده 
در خصوص آينده كارى خود مى گويد: هنوز تصميمى نگرفتم. خيلى دوست دارم كه در 
كنار يك مربى مطرح خارجى كار مربيگرى را شروع كنم. من اگر مى خواستم مى توانستم 
دو فصل قبل سرمربى استقلال بشوم. پيشنهاد  هم داشتم اما قبول نكردم. ميليون ها هوادار 
از امثال من توقع بالايى دارند و اگر ما هم بخواهيم شيوه هاى سنتى و غلط را ادامه بدهيم 

فقط مردم را از فوتبال دور مى كنيم و به اعتبار 70ساله باشگاه استقلال ضربه مى زنيم.

NBA سهشنبه 23 خرداد  ليگ بسكتبال
 كليولند - گلدن استيت

 ساعت: 05:30 زنده از شبكه ورزش

سهشنبه 23 خرداد مقدماتى جام جهانى 2018 روسيه
 سوريه - چين

 ساعت: 18:15 زنده از سايت آنتن و شبكه ورزش

سهشنبه 23 خرداد مقدماتى جام جهانى 2018 روسيه
 قطر - كره جنوبى

 ساعت: 23:30 زنده از سايت آنتن و شبكه ورزش

D مقدماتى جام جهانى منطقه اروپا - گروه
 جمهورى ايرلند 1 ................................................................. 1 اتريش
 مولــداوى 2 ................................................................. 2 گرجســتان
 صربســتان 1 ................................................................. 1 ولــز

G مقدماتى جام جهانى منطقه اروپا - گروه
 ايتاليــا 5 ................................................................. 0 ليختن اشــتاين
 مقدونيــه 1 ................................................................. 2 اســپانيا

I مقدماتى جام جهانى منطقه اروپا - گروه
 فنلانــد 1 ................................................................. 2 اوكرايــن
 ايســلند 1 ................................................................. 0 كرواســى
 كــوزوو 1 ................................................................. 4 تركيــه

ميز نتايج

ورزش در سيما

14

تلگرامى

1

  با توجه به انتشار پســت خداحافظى محمد ابراهيمى از تراكتورسازى در 
اينستاگرامش، مدير رسانه اى اين باشگاه احتمال جدايى اين بازيكن را منتفى 

دانست.
   كميته مسابقات ســازمان ليگ مجوز جذب بازيكنان زير 15 سال را براى 

باشگاه ها صادر كرد.
   آرش افشين مهاجم فصل پيش تيم هاى استقلال تهران و خوزستان مى 
گويد كه هنوز تصميمى براى تيمش در ليگ هفدهم نگرفته و مى خواهد تصميم 

سريع و در عين حال معقول بگيرد.
   محسن آقايى بازيكن جوان فصل قبل سياه جامگان قرارداد خود را با اين 

تيم تمديد كرد.

   تمرينات سياه جامگان براى حضور در فصل آينده ليگ برتر، ديروز با حضور 
كادرفنى، ميثاقيان و بازيكنان آغاز شد.

  محسن فروزان دروازه بان سابق استقلال و تيم ملى كه به تازگى به باشگاه 
تازه صعود كرده پارس جنوبى جم پيوســته، تاكيد كرد كه شخصيتش برايش 

از همه چيز مهمتر است و به باشگاهى آمده كه برايش ارزش قائل شده است.
  گابريل خسوس پديده منچسترسيتى و تيم ملى كه در جريان بازى دوستانه 

در مقابل آرژانتين توسط هم تيمى باشگاهى خود يعنى اوتامندى از ناحيه چشم 
آسيب شديد ديد، تاكيد كرد كه هيچ مشكل شخصى با وى پيدا نكرده است.

  جيانلوئيجى بوفون دروازه بان يوونتوس به انتقاد از ايتاليايى هايى پرداخت 

كه پس از شكســت ســنگين يووه در مقابل رئال در فينال اروپا، به خوشحالى 

پرداختند.
  جاشوآ كيميچ هافبك جوان بايرن و تيم ملى آلمان كه در بازى هاى اخير 

تيم هايش در پست هاى مختلفى به بازى گمارده شده، اعلام كرد كه حتى براى 
قرارگيرى در درون دروازه نيز آماده است!

  دو باشگاه چلسى و آرســنال براى جذب سوكراتيس مدافع دورتموند ابراز 

تمايل كردند.
  ديگو كاستا اعلام كرد منتظر باشگاه چلسى براى تعيين تكليف آينده اش 

در اين باشگاه است.
  كيلين امباپه پديده باشگاه موناكو مى گويد براى او قهرمان شدن در اروپا 

بسيار بيشتر از كسب توپ طلا ارزش دارد. 

ويسى: حس اعتماد 
در باشگاه استقلال 

خوزستان مُرده است
تسنيم: عبداالله ويسى بعد از سپرى كردن 
فصلى ناموفق در سپاهان، حالا بعد از بازگشت 
به استقلال خوزستان، شرايط را در اين تيم 

جالب ارزيابى نمى كند اما تاكيد كرد كه تا شروع فصل بايد آمادگى لازم را كسب كنند. ويسى 
مى گويد: من در بدترين شرايط تصميم گرفتم كه به اين تيم برگردم. اين درحالى است كه در 
فصل گذشته هم دوست نداشتم از اين تيم جدا شوم، ولى مسئولان باشگاه مرا نخواستند. آنها 
امسال دوباره از من دعوت به همكارى كردند و من هم اين پيشنهاد را قبول كردم. مى دانم كار 
سختى درپيش داريم، ولى بايد تلاش كنيم تا براى فصل جديد تيم خوبى ببنديم. الان حس 
اعتماد در باشگاه استقلال خوزستان مُرده است، ولى ما بايد با بازيكنانى كه قرار است با آنها 

كار كنيم صحبت كرده و اين حس اعتماد را به آنها برگردانيم.

دايى: دوست دارم در 
اروپا مربيگرى كنم

ورزش: بعد از آنكه الكساندر نورى به عنوان 
يك ايرانى دورگه توانست به سرمربيگرى 
وردربرمن در بوندسليگا برسد، حالا به نظر 
مى رسد على دايى هم مى خواهد اگر شرايط 

فراهم شود اين تجربه را در كارنامه موفقش ثبت كند. دايى در اين رابطه مى گويد: مطمئنا 
آرزوى هر مربى است كه در اروپا مربيگرى كند. اگر در آينده شرايط فراهم شود دوست 
دارم در اروپا مربيگرى كنم. متاســفانه در فوتبال ما در اين چند سالى كه من مربيگرى 
كرده ام تنها چيزى كه نتوانستيم كار كنيم، كار فنى بود. اصلا براى كار فنى در اين چند 
سال تمركز نداشتم. خيلى مسايل ديگر ذهن مرا درگير خود كرد تا نتوانم كيفيت بهترى 

در مربيگرى ام ارايه دهم.
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ورزشـــى

سروش و پرسپوليس؛ ملامت نكنيد لطفا!
رسول بهروش: ســروش رفيعي در آســتانه جدايي از پرسپوليس قرار 
گرفته و همين مساله بهانه اي به دســت منتقدان اين باشگاه داده تا به 
طاهري و همكارانش يورش ببرند. دوران حضور سروش در پرسپوليس 
بســيار كوتاه بود و اين بازيكن فقط بعد از چند ماه بازي در پرسپوليس 
حالا تصميم به جدايــي از اين تيم گرفته؛ هرچنــد هنوز چيزي به طور 
قطعي مشخص نيســت. حالا برخي رسانه ها از مديران پرسپوليس انتقاد 
مي كنند كه چرا بين دو نيم فصل ليگ شــانزدهم قراردادي كوتاه مدت 
با رفيعي بســته اند كه امروز اين بازيكن به راحتي بتواند ساز جدايي از 

جمع سرخپوشان را كوك كند؟
در اينكه زبان منتقد هميشــه بايد باز باشــد و همواره بايد به او فرصت داد تا 
كم وكاستي ها را يادآوري كند هيچ شكي وجود ندارد. از قضا عملكرد مديران 
پرسپوليس هم خالي از اشــكال نبوده و حتي قهرماني مقتدرانه اين تيم نيز 
نمي تواند نقصان ها و ابهاماتي مثل جذب بازيكنان اوكرايني را توجيه كند. با اين 
وجود پرونده جذب سروش تحت هيچ شرايطي نمي تواند يك سوژه خوب براي 

انتقاد منصفانه از مسوولان باشگاه باشد.
توجه داشته باشيد كه پرسپوليس رفيعي را زماني جذب كرد كه تراكتورسازي 
دو بازيكن كليدي اين تيم را به تور انداخته بود. در رقابت تنگاتنگ سرخ هاي 
تهراني و تبريزي براي كسب عنوان قهرماني، تراكتورســازان توانستند اميد 
عاليشاه و احمد نوراللهي را به بهانه خدمت سربازي جذب كنند. در اين شرايط 
پرسپوليس عملا تخليه شده بود و حريفش را در موقعيت بسيار خوبي مي ديد. 
آنها در آن مقطع ناچــار بودند حداقل براي بازگردانــدن موازنه به اين رقابت، 
سروش را بگيرند و تيم تبريزي را خلع سلاح كنند. اين يك خريد استراتژيك بود 
كه قواعد خاص خودش را داشت. مسلما رفيعي هم در آن زمان شرط و شروط 
زيادي داشت و نمي شد او را با قرارداد طولاني مدت جذب كرد. اين بازيكن در آن 
مقطع مشتري هاي متعددي داشت و از جمله خود باشگاه تراكتورسازي حاضر 
بود همه مقدمات را فراهم كند تا رفيعي چنــد ماه ديگر در اين تيم بازي كند، 
اما پرسپوليس توانست او را به تهران منتقل كند كه گذر زمان ارزش هاي اين 

خريد را نشان داد.
شايد ســروش براي پرســپوليس «معجزه» نكرده باشــد، اما قطعا خلأ او در 
تراكتورسازي كاملا به چشم آمد و باعث شد قرمزهاي پايتخت بسيار راحت تر 
به عنوان قهرماني دست پيدا كنند. بنابراين اين قبيل نقطه نظرات آماتوري و 
روياپردازانه كه پرســپوليس بايد قرارداد طولاني با رفيعي مي بست و از ناحيه 
ترانسفر او سود مي برد، چندان منطبق بر منطق و واقعيت نيستند. كاش تحت 
هر شــرايطي شــأن نقد و نقادي را حفظ كنيم و اعتراض صحيح را به مشتي 

كليشه گويي نسنجيده و غيرعادلانه نيالاييم.

يادداشت

سينا حســينى : عقد قرارداد ســنگين باشگاه 
استقلال با حسن بيت سعيد صداى مديران باشگاه 
پرسپوليس را در آورده اســت، به گونه اى كه حالا 
همانند فصل گذشته زمزمه هاى اعتراضى مديران 
اين باشــگاه ليگ برترى به گوش مى رسد كه چرا 
استقلالى ها به اين ترتيب در بازار نقل و انتقالات 

هزينه مى كنند.
حسن بيت سعيد كه با هر دو باشــگاه استقلال و 
پرســپوليس وارد مذاكره شــد مبلغ درخواستى 
خود را يك ميليارد و سيصد ميليون تومان عنوان 
كرد كه پرسپوليســى ها از پذيرش چنين مبلغى 
خوددارى كردند اما آبى پوشــان پايتخت كه نياز 
مبرمى به چنين بازيكنى داشتند سرانجام برابر اين 
پيشنهاد سنگين عقب نشينى كردند و با اين بازيكن 
براى دو سال قرارداد بستند. اعتراض پرسپوليسى 
ها به رقم قرارداد ســنگين بيت ســعيد با واكنش 
مسوولان باشگاه اســتقلال رو به رو شد و آنها نيز 
مدعى شدند چرا اين باشگاه به شايان مصلح رقمى 
بالاتر از پيشنهاد باشگاه استقلال پرداخت كردند 
تا اين بازيكن به عنوان مهره جديد برانكو به جمع 

سرخپوشان پايتخت ملحق شود.
مديران اســتقلال به صورت تلويحى اعلام كردند 
قصد داشتند شــايان مصلح را با پيشنهاد ششصد 
ميليونى استخدام كنند اما باشگاه پرسپوليس اين 
بازيكن را با رقمى حدود 850 ميليون تومان جذب 
كرد كه اين اتفاق نشــان مى دهد پرسپوليسى ها 
هم بيكار نيســتند. اما پرسپوليسى ها در واكنش 
به اين ادعا معتقدند حاضرند رقم واقعى قراردادها 
را اعلام كنند تا مشخص شــود كدام تيم پر هزينه 

تر بوده است. 
نكته عجيب اما سكوت مســوولان دستگاه ورزش 
كشور اســت. مديران كلان ورزش كشور كه از ريز 
اتفاقات هر دو باشــگاه خبر دارند در برهه كنونى 
سكوت اختيار كردند تا گرفتار جنگ هاى زرگرى 
اين دو باشگاه نشوند اما مطمئنا اين سكوت ادامه 
نخواهد داشت چون با اعلام رسمى هزينه هاى دو 
باشگاه در سايت رسمى ســازمان ليگ جنجال به 
رسانه هاى ديگر نيز كشيده خواهد شد و آن وقت 
پاى دستگاه هاى نظارتى از جمله مجلس و بازرسى 

كل كشور نيز به اين پرونده باز خواهد شد. 

آغاز افشاگرى ها و سكوت مرموز وزارت ورزش
«مصلح» و «بيت سعيد»

 بلاى جان استقلال و پرسپوليس

دردسر جديد براى منصوريان و افتخارى
چرا فقط رضايى، ابراهيمى و حيدرى 

تسويه كامل شدند!
ورزش : سيد رضا افتخارى در تازه ترين اظهارنظر خود در خصوص باشگاه 
استقلال اعلام كرد كه باشگاه استقلال با تمامى بازيكنان خود به ميزان 
80 درصد تسويه حساب مالى انجام داده است! اين ادعا با واكنش برخى 
بازيكنان اين مجموعه رو به رو شد به گونه اى كه حالا اين واقعيت برملا 
شده كه مديريت باشگاه اســتقلال تنها با سه بازيكن تسويه حساب 80 
درصدى داشته است چون اين سه بازيكن براى منصوريان و افتخارى شرط 
گذاشتند اگر مطالبات فصل گذشته آنها پرداخت نشود حاضر به تمديد 
قرارداد و مذاكره با مسئولان استقلال نيستند. از اين رو مديران استقلال 
به توصيه منصوريــان به اميد ابراهيمى، كاوه رضايى و خســرو حيدرى 
پرداختى بالاى 80 درصد داشته اند و ســاير بازيكنان در حد 65 درصد 
دريافت كردند تا خيال منصوريان براى تمديد قرارداد اين سه بازيكن جمع 
شود. اما اين اتفاق براى منصوريان دردسرهاى غير منتظره اى را به دنبال 
داشت، بازيكنان ديگر كه از اين مسئله خبر دار شدند عليه آقاى سرمربى 
موضع گيرى كردنــد و تهديد كردند اگر همانند آن ســه نفر 80 درصد 
دريافت نكنند حاضر به مذاكره نيستند اما مسئولان باشگاه پيش دستى 
كردند و مدعى شدند هر بازيكنى كه قراردادش را تمديد كرد مابقى پول 
خود را دريافت خواهد كرد و چك تسويه حساب از سوى مديران باشگاه 
به او ارائه خواهد شد. اين خط و نشان ها اوضاع داخلى باشگاه را به شدت 
آشفته ساخت به شكلى كه مديران برنامه برخى بازيكنان با اعلام هشدار 
به افتخارى و توفيقى مدعى شدند اگر به  وضعيت مالى بازيكنان رسيدگى 

نشود آنها به سراغ مذاكره با باشگاه هاى ديگر مى روند. 



هفته سوم براى تيم ملى واليبال سرنوشت ساز است 

آمريكا ، روسيه و لهستان در كمين ايران
 واليبال  هاشم رسائى فر  هفته دوم ليگ جهانى 
 D واليبال به پايان رســيد. هفته اى كه ميزبانى گروه
را ايران بر عهده داشــت و 4 تيم صربستان ، بلژيك ، 
آرژانتين و ايران در تهران به مصــاف يكديگر رفتند. 
تيم ملى واليبال ايران كه هفته اول را با يك برد آن هم 
برابر لهستان پشت سر گذاشته بود با 3 امتياز از ايتاليا 
به كشورمان برگشت تا بلكه بتواند در خانه هفته دوم 
را بهتر برابر حريفانش ظاهر شــود و جايگاهش را در 
جدول رده بندى ليگ جهانى بهبود بخشــد. اگر چه 
واليباليست هاى كشورمان توانستند از 3 بازى خانگى 
2 ديدار را پيروز از ميدان خارج شوند اما برترى 3بر 2 
برابر بلژيك و آرژانتين و باخت مقابل صربســتان تنها 
4 امتياز عايد تيم ملى ايران كرد . اين يعنى يك امتياز 
بيشتر از هفته اول . اما دليل اينكه ملى پوشان واليبال 
كشورمان آن جور كه بايد و شــايد نتوانستند در خانه 

امتيازات لازم را دشت كنند چه بود؟ 
اولين موردى كه كارشناسان به آن اشاره دارند اين است 
كه عدم شناخت ســرمربى جديد تيم ملى از بازيكنان 
تيم باعث شــده تا كولاكوويچ نتواند در جريان بازى از 
داشته هايش روى نيمكت به خوبى استفاده كند. همان 
اتفاقى كه در ابتداى راه ولاسكو براى اين مربى افتاد. دير 
اضافه شدن كولاكوويچ به بدنه تيم ملى و عملا از دست 
دادن نظارت بر رقابت هاى ليگ در مرحله اول باعث شد 
تا اين مربى به جز بازيكنان 4 تيــم مرحله نيمه نهايى 

و نهايى نتواند عملكرد بازيكنان ســاير تيم هاى ليگى را 
ببيند و اين يعنى بسنده كردن به داشته هايى كه اكنون 

در اختيار دارد.
به هر ترتيب ايران در هفته ســوم ليــگ جهانى بايد در 
لهســتان به مصاف تيم هاى آمريكا ، روسيه و لهستان 
برود كه با نگاهى به شرايط اين 3 تيم شرايطشان تقريبا 

با شرايط كنونى تيم ملى كشورمان مساوى است .براى 
پيروزى در چنين ديدارهايــى نقش كادر فنى تيم ملى 
تعيين كننده اســت كه البته كولاكوويچ براى رسيدن 
به اين هدف چاره اى نــدارد جز اينكه همه آنچه را كه از 
بازيكنانش شناخت دارد ، در هفته سوم به كارگيرد تا بلكه 

راه صعود به مرحله بعد ليگ جهانى هموار شود. 

عطايى: در گروه مرگ قرار داريم 
  فارس:  سرمربى تيم ملى واليبال جوانان ايران گفت: تيم ايران در مسابقات 
قهرمانى جهان در سخت ترين گروه قرار دارد. بهروز عطايى گفت: شرايط 
كلى تيم خوب است. ما بعد از مسابقات كشورهاى اسلامى خيلى سريع كار 
خودمان را شروع كرديم و به جمع 14 نفره مان 4 بازيكن ديگر اضافه كرديم. 
وى گفت: مى توان گفت گروه ايران سخت ترين گروه و به نوعى گروه مرگ 
مرحله مقدماتى است. تيم آرژانتين نايب قهرمان نوجوانان جهان است؛ ايتاليا 
هم تيم چهارم جهان اســت. اوكراينى ها هم نايب قهرمان اروپا است و در 
جوانان فوق العاده كار كرده است. تمام تيم ها  شانس صعود دارند و بايد گفت 

كه هيچ بازى نسبتاً آسان هم نداريم.

برخواه: كار سختى براى دفاع از عنوان 
قهرمانى جهان داريم

فارس: سرمربى تيم ملى وزنه بردارى جوانان گفت: امسال از نظر كسب 
مدال وضعيت بهترى نسبت به سال قبل خواهيم داشت. محمدحسين 
برخواه  گفت: خدا را شكر شرايط خوبى داريم و با وجود مشكلات، به دور 
از حاشيه تمرينات را پيگيرى كرديم. بچه ها هم به آمادگى كاملى رسيده 
اند و اميدواريم روز مسابقه مزد زحماتشان را بگيرند. وى  گفت: احساس 
مى كنم امسال وضعيت بهترى نسبت به ســال قبل از نظر كسب مدال 
خواهيم داشــت. تلاش ما دفاع از عنوان قهرمانى است هرچند مى دانيم 
كارمان سخت است، اما به دنبال تكرار عنوان قهرمانى هستيم. از طرفى به 
كسب تعداد مدال بيشتر و همچنين مرغوب تر   فكر مى كنيم و حتما براى 

كسب طلا تلاش خواهيم كرد.

هفته دوم ليگ جهانى واليبال 
كولاكوويچ: شايسته برد بوديم

مهر: سرمربى تيم ملى واليبال ايران از پيروزى برابر آرژانتين به عنوان يك 
برد شيرين ياد كرد و گفت: بازيكنانم بسيار خوب كار كردند و شايسته اين 
پيروزى بودند. وى گفت:  به تماشاگران حاضر در سالن آزادى تبريك مى گويم 
كه كمك كردن در اين بازى پيروز شويم. نتيجه اين بازى براى ما از اهميت 
بالايى برخوردار بود. دريافت كننده هاى ما  بهتر از حريف بودند. ايگور ادامه 
داد: ما شايسته اين پيروزى بوديم. با تعويض يك بازيكن جوان توانستيم بازى 
را عوض كنيم. معنوى نژاد بسيار خوب كار كرد. البته مصدوم شده است كه 

اميدوارم جدى نباشد.

تفتيان به دنبال كسب ورودى آسيايى 
در فرانسه

فارس: ملى پوش دوى ســرعت ايران براى برگزارى اردو و كســب ورودى 
مسابقات قهرمانى آســيا راهى فرانسه مى شود.  حســن تفتيان كه به دليل 
مصدوميت در مسابقات كشورهاى اسلامى نتوانسته بود نتيجه خوبى بگيرد، 
قرار است بار ديگر با حمايت فدراسيون به اردوى فرانسه برود. تفتيان اعلام كرده 
دو مسابقه در اين كشور دارد و فدراسيون هم به او گفته براى حضور در مسابقات 
قهرمانى آسيا بايد ورودى در نظر گرفته شده يعنى 10,25 ثانيه را كسب كند. 

خبر

15

باوفا: 
تغييرات در تيم فرنگى 

جوانان را به فال نيك مى گيرم
فارس: سرمربى تيم ملى كشتى فرنگى جوانان گفت: تغييرات در تيم 

را به فال نيك مى گيرم و نگرانى بابت اين موضوع نداريم.
حميد باوفا گفت: خوشبختانه شرايط خوبى را در اردوهاى اخير داشتم؛ شرايط 

فرنگى كاران جوان نسبت به مســابقات انتخابى تيم ملى بسيار بهتر شده است و 
پيشرفت خوبى داشته اند. خوشــبختانه از نظر آمادگى هم شرايط خوبى دارند و 
مشكل خاصى نيست.   تغييرات   را به فال نيك مى گيرم و نگرانى بابت تغييرات 

نداريم؛ هر چند كه اين موضوع كار ما را ســخت تر مى كند، اما تمام بچه ها با 
انگيزه هستند و براى بهترين نتيجه روى تشك مى روند. مطمئنم جوانان 

بهترين نمايش را روز مسابقه خواهند داشــت و در بهترين شرايط 
كشــتى خواهند گرفت، اما نمى توانم پيش بينى كنم چند 

مدال مى گيريم، اما تمام آنها توانايى ايستادن 
روى سكو را دارند.

وثيقه 50 ميليونى از تمام 
دوچرخه سواران

 براى اعزام هاى خارجى
ايسنا:  اعزام ركابزنان ملى پوش به تايوان به احتمال فراوان به دليل هزينه 

بالاى اعزام لغو خواهد شــد اما ركابزنان به طور قطعى مسافر ژاپن مى شوند. 
همچنين تمام دوچرخه سواران براى حضور در مســابقات خارجى بايد وثيقه 

بدهند. محسن سلگى مدير تيم هاى ملى دوچرخه سوارى گفت: حضور ركابزنان 
سرعتى  و نيمه اســتقامتى در كاپ ژاپن قطعى شده است اما احتمال زياد اعزام به 
كاپ تايوان لغو خواهد شد. چرا كه اگر  به كاپ تايوان برويم و بعد بخواهيم  به ژاپن 
برويم بايد 15 روز  در تايوان بمانيم  كه در اين صورت هزينه هايمان زياد مى شود. 
اما در كاپ ژاپن حتما حاضر مى شويم. علاوه بر اين به دنبال برگزارى اردوى 

خارج از كشور هســتيم تا ركابزنان قبل از بازى هاى داخل سالن آسيا اگر 
شرايطش باشد در مسابقات اروپايى هم شركت كنند. وى گفت: تا پايان 

سال هر ورزشــكارى كه در هر رويداد  داخلى و خارجى شركت 
كند بايد تعهدنامه امضا كند و وثيقه 50 ميليون تومانى 

بدهد در غيــر اين صورت اجازه شــركت در 
مسابقات به او داده نمى شود.

چرايى 
حضور داوران خارجى 

در انتخابى تيم هاى ملى كشتى
ايسنا: رئيس كميته داوران فدراسيون كشتى با تاكيد بر قابليت داوران 

ايرانى گفت: حضور داوران خارجى در رقابت هــاى انتخابى تيم هاى ملى 
كشتى، دليلى بر ضعف داوران ايرانى نيست.

محمدابراهيم امامى گفت: داوران ايرانى در اين رقابت ها مانند هميشــه قضاوت 
خواهند كرد و ما قصد داريم از تعدادى از داوران المپيكى دنيا نيز در اين مسابقه ها 
استفاده كنيم. اين موضوع نشان دهنده اين نيست كه ما داوران خارجى را شايسته 
تر از داوران ايرانى بدانيم. داوران ما قابليت بسيار بالايى دارند و اين موضوع را بارها 

در رقابت هاى داخلى و بين المللى نشان داده اند.
تركيب داوران خارجى و ايرانى در رقابــت هاى انتخابى تيم ملى نه تنها 

ســطح كيفى قضاوت در اين رقابت ها را بالا مى بــرد، بلكه باعث 
آرامش خاطر هرچه بيشتر كشــتى گيران، مربيان و ساير 

دست اندركاران اين مسابقه ها خواهد شد.
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نجات پور: امير غفور ، قطر پاسور تيم ملي واليبال كشورمان پس از بازي 
مقابل آرژانتين ضمن تشكر از تماشاگران ايراني كه در برد مقابل آرژانتين 
بسيار موثر بودند گفت: بازي بســيار سنگيني بود ، هر چند دو ست اول 
را برديم ولي در ست سوم و چهارم آرژانتين توانست ما را شكست بدهد 
ولي با تشويق بي امان تماشاگران عزيزمان در ست پنجم،  فاصله خوبي 
از آرژانتين گرفتيم و خدا را شكر توانستيم اين بازي را با پيروزي پشت 
سر بگذاريم.من دست تك تك تماشاگران را مي بوسم كه با دهان روزه به 

تشويق تيم ملي واليبال پرداختند.

وي افزود: بازيهاي بسيار ســنگيني را در هفته دوم داشتيم. در بازيهاي 
اخير اكثر بازيهاي مان پنج ســته بوده و بايد پنج شــنبه در لهستان با 
آمريكا بازي كنيم و سپس براي بازي بعدي به شهر ديگري برويم، ولي 
مطمئن باشيد تمام تلاشمان را خواهيم كرد تا بين شش تيم برتر ليگ 
جهاني قرار بگيريم. غفور در پايان ياد آور شد:  واقعا از ته دل خوشحالم 
كه تماشاگراني كه ساعت ها در ورزشــگاه آزادي بودند و با تمام انرژي 
تيم ملي واليبالشان را تشويق كردند  با شادي و برد تيم ملي ورزشگاه را 
ترك كردند ، و باز هم از همه عزيزاني كه مارا حمايت كردند سپاسگزارم.

 هنوز هم جاى جوانان خالى است
پژمان نجات پور/مجري تخصصي واليبال شبكه ورزش 

با توجه به اينكه هنــوز يك هفته به پايان 
رقابت ها باقــي مانده و تيم كشــورمان 
كماكان شــانس حضور در بين شش تيم 
برتر ليگ جهاني را دارد صحبت در مورد 
مســائل فني را به بعد از مسابقات موكول 
مي كنيم. اما اگر  بازيهاي اين هفته ايران 
را بخواهيم  مرور كنيــم قطعا بايد به اين 

نكته اشــاره كنيم كه ســطح توقع مردم از واليبال بسيار بالا 
رفته، حتي دو برد از ســه بازي هم مردم ما را راضي نكرده، هر 
چند تيم صربستان يكي از مدعيان اصلي قهرماني اين دوره به 
شمار مي رود .ايگور كولاكوويچ كه زماني سرمربي همين تيم 
صربستان بود بعد از بازي مقابل آرژانتين به اين نكته اشاره كرد 
كه تفكر وي جوانگرايي در تيم ملي واليبال است، موضوعي كه 
هر وقت در اين مسابقات اتفاق افتاد پيروزي  براي ما رقم خورد. 
جواد معنوي نژاد در شب بازي با آرژانتين يك فوق ستاره بود، 
هنوز هم علاقمنــدان به واليبال متعجــب از خط خوردن اين 
دريافت كننده قدرتي زن اصفهاني در مسابقات المپيك توسط 
آقاي لوزانو هستند. در بازي هفته اول مقابل لهستان و جايگزيني 
اجباري نيمكت نشينان جوان تيم ملي به جاي تركيب اصلي ، 
نشان داد كه مي شود سرمايه گذاري روي پشتوانه هاي واليبال 
را آغاز كرد، كسي منكر توانمندي بازيكنان بزرگي مثل سعيد 
معروف كه قطعا يكي از بهترين پاسورهاي جهان هست ، نمي 
تواند بشود ولي اي كاش جواد كريمي جوان 21 ساله تيم ملي 
جوانان در اين مســابقات مي توانســت در كنار معروف تجربه 
اندوزي كند. از اين مثالها مي توان گزينه هاي زيادي را مطرح 
كرد، امير حســين اسفنديار، ســليم چپرلي، رسول آقچه لي، 
اسماعيل مســافر، پوريا يلي و خيلي هاي ديگر كه البته الان 
درگير رقابت هاي  جهاني  در رده هاي  پايه هستند كه سرمربي 
بزرگسالان هم در نشست بعد از بازي به اين موضوع اشاره كرد.

اميدواريم آقــاي كولاكوويچ كه هر چه زمــان بگذرد مطمئنا 
با پشتوانه هاي واليبال كشورمان بيشــتر آشنا خواهد شد در 
رقابت هايي مثل ليگ جهاني كه بيشــتر جنبــه اقتصادي و 
بازاريابي در آن موثر هست تا عملكرد فني و نتيجه،  نگاه ويژه اي 
به رده هاي پايه براي تجربه اندوزي داشــته باشــد  و تا زمان 
المپيك 2020 تيمي را متشكل از واليباليست هاي باتجربه و 
جوان و جوياي نام روانه اين مسابقات كند ، چرا كه ديگر مردم 
ما حتي به مقام پنجم المپيك هم راضي نيســتند و تيم ملي 

واليبالشان را در سكوي سه گانه المپيك توكيو مي بينند.

با توجه به اينكه هنــوز يك هفته به پايان 
رقابت ها باقــي مانده و تيم كشــورمان 
كماكان شــانس حضور در بين شش تيم 
برتر ليگ جهاني را دارد صحبت در مورد 
مســائل فني را به بعد از مسابقات موكول 
مي كنيم. اما اگر  بازيهاي اين هفته ايران 
را بخواهيم  مرور كنيــم قطعا بايد به اين 

نكته اشــاره كنيم كه ســطح توقع مردم از واليبال بسيار بالا 

در گفت وگوى 
اختصاصى با قدس

غفور: تلاشمان 
حضور در جمع  
6 تيم پايانى است



 فناورى/ رها واعظى  بيشــتر از 
20 ســال از تلفيق زندگى روزمره 
موبايل  با گوشــى هاى  انســان ها 
مى گذرد. نســل گوشــى هاى موبايل پيشرفت 
چشــمگيرى داشــته و فناورى هاى مختلف و 
كاربردى بســيارى به آن ها اضافه شــده است. 
كمپانى هاى بزرگ و پردرآمدى پا در عرصه توليد 
گوشــى هاى موبايل با ابعاد گوناگون و امكانات 
متنوع گذاشته اند و اضافه شدن اينترنت به آن ها، 

بسيارى از نيازهاى مردم را تغيير داده است.
اما آيا هنوز كســانى هســتند كه داشــتن يك 
گوشى موبايل ســاده را بدون اينترنت همراه و 
واى فاى، بدون اپليكيشــن هاى متنوع و صفحه 
نمايش لمســى و به طور كلى بــدون هر گونه 
امكانات امروزى، به خريدن گوشى هاى هوشمند 
سامسونگ، اپل، سونى، هوآوى و ساير مدل هاى 

مشابه ترجيح دهند؟
در ظاهر فناورى تمايل زيادى براى بازگشت به 
عصر گوشــى هاى غيرهوشمند و بدون اينترنت 
دارد! شــايد هم كسانى در دنيا هستند كه براى 
ســلامت زندگى روزمــره خود و خانواده شــان 
احســاس خطر كرده اند و تصميم گرفته اند كه 
زندگى خود را از شــر دســتگاه هاى هوشمند 
و امــواج اينترنت نجات دهند و اين احســاس 
نيــاز آن ها باعــث به فكر افتــادن كمپانى هاى 
گوشى سازى براى بازگشت به عصر فناورى هاى 

ساده شده است.

  نوكيا 3310 دوست داشتنى
نوكيا 3310 شايد براى بسيارى از افراد قديمى تر 
نامى آشنا باشد. اين گوشى موبايل براى نخستين 
بار در سال 2000 ميلادى توسط شركت فنلاندى 
نوكيا رونمايى و عرضه شــد. در همان زمان، از 
آنجايى كــه اين گوشــى داراى مقاومت بالا در 
برابر بسيارى از ضربات، امكانات ساده، شارژدهى

 فوق العاده و چندين بازى بود، محبوبيت بسيارى 
در بين مردم پيدا كرد.

 اين مدل گوشــى موبايل، هنوز كه هنوز است 
در رده پر فروش ترين گوشــى هاى موبايل عصر 
فناورى است و تا به حال بسيارى از گوشى هاى 
هوشمند امروزى نتوانسته اند به گرد پاى اين مدل 

نوستالژيك برسند.
بازى موجود در گوشــى نوكيــا 3310، همان 
بازى معروف اســنك يا مار محبوبى بود كه بايد 
گوى هايى را كــه در بخش هاى مختلف صفحه 
ظاهر مى شــد، مى خورد و بلند و بلند تر مى شد، 
ايــن مار نبايد هنگام حركت در صفحه به دنباله 

خود برخورد مى كرد.
جالب اينجاســت كه اين گوشى پر فروش، هيچ 
گونه دسترســى خاصى به اينترنت، رسانه هاى 
اجتماعى و يا ســاير موارد هيجان انگيز امروزى 
نداشت و تنها ويژگى مثبت آن اندازه كوچك و 
در عيــن حال عمر طولانى باترى آن بود. همين 
امر باعث مى شد كه بزرگسالان بتوانند براحتى آن 
را در اختيار كودكان و يا سالمندان قرار دهند و در 

زمان نياز، به صورت پيامكى و يا تماسى با آن ها 
ارتباط برقرار كنند.

  بازگشت 3310 محبوب با ظاهرى امروزى
اين بار نوكيا پس از ســال ها غيبت، با همكارى 
شــركت اچ ام دى گلوبال، يك ساختارشــكنى 
اساســى را در توليد و عرضه گوشى هاى موبايل 
ســازماندهى كرده اســت. كمپانى نوكيا پس از 
معرفى گوشى هوشمند نوكيا 6، گوشى موبايل 
جديد و ساده خود را با نام نوكيا 3310 مدل سال 
2017 به دنيا عرضه كرد. نســخه اصلى گوشى 

نوكيا 3310 سال 2017 در رنگ هاى زرد، قرمز، 
خاكسترى و آبى ارائه خواهد شد.

  عمر باترى 20 روزه!
ايــن گوشــى نوســتالژيك و دو ســيم كارته، 
داراى صفحــه نمايش 2/4 اينچــى، دوربين دو 
مگاپيكســلى، بازى محبوب اسنك و عمر باترى 
20 روزه مى باشــد. 3310 جديــد و محبوب، از 
كارت حافظه نيز پشتيبانى مى كند و ابعاد كوچك 
آن طورى است كه كاربران هنگام استفاده از آن 

بسيار راحت هستند.

البته اين گوشــى جديد مجهــز به اينترنت نيز 
مى باشد، اما اينترنت آن در بعضى مدل ها تا سقف 
2G و در برخى مدل ها تا سقف 3G آنتن دهى 
دارد و فراتر از اين نخواهد بود، بنابراين كاربر تنها 
مى تواند با برنامه اپرا مينى موجود بر روى گوشى، 
گشت ساده و كوتاهى در اينترنت بزند و نيازهاى 

ضرورى خود را برطرف كند.

  رؤياى تازه نوكيا
گفته شــده اســت كه قيمت پايه اين گوشــى 
نوســتالژيك، 52 دلار خواهد بــود، اما در ظاهر 
ايــن قيمت در بين مدل هــاى 2G و 3G دار و 
همچنين در برخى كشورهاى اروپايى با توجه به 

ميزان مختلف ماليات كمى متغير خواهد بود.
كمپانى ســازنده 3310 دوســت داشــتنى، به 
علاقه مندان اين گوشى نوســتالژيك پيشنهاد 
كرده است كه پيش از خريد آن، سازگارى شبكه 
مخابرات محلى خود را با اين مدل گوشى بررسى 
كنند، زيرا اين گوشــى ساده در برخى كشورها 

مانند ايالات متحده آمريكا كار نخواهد كرد.
شــايد اين محصول جديد نوكيا، بتواند گرايش 
به محصولات نوســتالژيك و قديمى را در بين 
توليدكنندگان فناورى افزايش دهد، اما كمپانى 
نوكيا نبايد انتظار داشــته باشد كه با ارائه چنين 
محصولاتى به اميد آنكــه برخى افراد در جهان، 
تمايل به داشــتن زندگى ســاده تر دارند، بازار 

عمده اى را در جهان تصاحب كند.

برخى از مردم تمايلى به استفاده از اسمارت فون ها ندارند 

بازگشت به عصر گوشى هاى غيرهوشمند

بى اطلاعى وزارت ارتباطات از كاهش
 قيمت پيامك

مهر: در حالى كه ســازمان حمايــت از مصرف كنندگان از 
كاهش يك تومانى قيمــت پيامك تلفن همراه از خردادماه 
جارى خبر داده است، وزارت ارتباطات در اين زمينه اظهار 

بى اطلاعى كرد كه تاكنون اطلاعيه اى نداشته است.
ســازمان حمايت از مصرف كنندگان اعلام كرد به اســتناد مفاد بند 
(ز) تبصره 19 قانون بودجه سال 94، اپراتورهاى ارائه دهنده خدمات 
تلفن همراه موظف بودند علاوه بر قيمت هر پيامك، مبلغ 10 ريال از 
مشتركان دريافت و به حساب درآمد عمومى نزد خزانه دارى كل كشور 

واريز كنند تا در موارد تعيين شده در قانون هزينه شود.
 در ســال 95 نيز با وجود اينكه حكم فوق الذكر در تبصره هاى قانون 
بودجه ســال 95 نيامده بود اما در جداول مربــوط به منابع درآمدى 
دولت، ذكر و مانند ســال 94 درج شــده بود كه برهمين اســاس نيز 
اپراتورهاى تلفن همراه، دريافت مبلغ 10 ريال بابت ارسال هر پيامك  
را در سال  95 نيز ادامه  داده  و از مشتركان دريافت مى كردند در حالى 

كه مجوز قانونى لازم را نداشتند.
ســازمان حمايت مصرف كننــدگان و توليدكنندگان هــم اكنون از 
توقف دريافت 10 ريال بابت ارســال هر پيامك، براساس پيگيرى هاى 
اين ســازمان خبرداده و اعلام كرده اســت: «سازمان حمايت مصرف 
كننــدگان و توليدكنندگان با اســتناد به ماده 37 قانون محاســبات 
عمومى كشور كه به صراحت اعلام داشته است «هر واريزى به حساب 
درآمد عمومى نياز به مجوز قانونى دارد» و به جهت اســتيفاى حقوق 
مصــرف كنندگان، مكاتبات و پيگيرى هاى لازم را از طريق ســازمان 
تنظيــم مقررات و ارتباطات راديويى و ســاير مراجع ذى ربط به عمل

 آورد.
در نهايت رگولاتورى، توقف دريافت مبلغ 10 ريال به ازاى هر پيامك 
از مشــتركان تلفن همراه را به اپراتورهاى مربوطه اعلام و ابلاغ كرده 
اســت. بنابراين از تاريخ ابلاغ نامه سازمان تنظيم مقررات و ارتباطات 
راديويى در خرداد ماه ســال جارى دريافت مبلغ 10 ريال بابت ارسال 

هر پيامك، متوقف شد.
موضوع استرداد وجوه اضافى دريافتى و واريز شده به خزانه از حساب 
اپراتورها، توسط ســازمان حمايت مصرف كنندگان و توليدكنندگان 
تحت پيگيرى است كه به محض حصول نتيجه مراتب به اطلاع مصرف 

كنندگان خواهدرسيد.»
اين درحالى اســت كه پيگيرى خبرنگار مهر براى تأييد اين موضوع از 
ســوى وزارت ارتباطات راه به جايى نبرد و مسئولان وزارت ارتباطات 
و ســازمان تنظيم مقررات و ارتباطات راديويــى در اين زمينه اظهار 
بى اطلاعى كرده اند. تاكنون اطلاعيه اى درمورد تغيير نرخ پيامك تلفن 
همراه از سوى وزارت ارتباطات به عنوان متولى اين بخش اعلام نشده 

است.

ارتباطات و اطلاعات
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خانه ملت: وزير ارتباطات گفت: سرويس تماس 
صوتى شــبكه پيام رسان تلگرام، به دليل مسائل 
امنيتى و تعداد زياد كاربران اين شبكه كه اشراف و 
نظارت بر آن را دشوارتر مى كند، قطع شده است. 
محمود واعظى با اشاره به قطع اين سرويس توسط 
مقامات قضايى كشــور، ادامه داد: عملاً راه اندازى 

تماس صوتى تلگرام از اختيار وزارت ارتباطات خارج شده و راه اندازى مجدد آن 
منوط به تصميم جديد مقامات قضايى است.

 واعظى تصريح كرد: مســائل امنيتى از دلايل توقف تماس صوتى تلگرام بوده 
اســت و اين موضوع كه برخى مطرح مى كنند كــه چرا تماس صوتى برخى 
شبكه هاى مجازى متوقف نشــده اما تماس صوتى تلگرام قطع شده است به 
دليل اين است كه تعداد كاربران تلگرام زياد است و اين مسئله، نظارت بر آن 

را دشوارتر مى كند.

باشــگاه خبرنگاران: هورمســيس نوعى ايجاد 
شــوك در ســلول هاى بدن اســت كه بدون ايجاد 
عارضه باعث نابودى تومورهاى ســرطانى مى شود، 
اين پديده نوظهور سلامتى را مى توانيد با روزه دارى 
متناوب و اســتفاده از دوش آب سرد فعال كنيد. در 
اثر هورمسيس كه ناشى از ايجاد يك شوك به بدن 

است ميزان ترشح هورمون هاى آدرنالين و تيروكسين خون، ضربان قلب و ميزان 
دريافت اكسيژن به يكباره افزايش مى يابد. اين افزايش، فوايد بيشمارى براى بدن 
دارد ازجمله جلوگيرى از رشد تومورهاى سرطانى، درمان افسردگى، برطرف شدن 
مشــكل ريزش موى سر، حذف چربى هاى زائد و لاغر شدن، بهبود خلق و خوى و 
افزايش توان و نيروى بدنى كه از مزاياى ديگر آن هستند. روزه ماه رمضان لايه هاى 
چربــى قديمى در بدن را آب كرده و از بيــن مى برد و همچنين به دليل افزايش 

حرارت ميتوكندرى ها، عوامل ايجاد كننده سرطان در بدن را نابود مى كند.

ايسنا: دنياى فيزيك به تازگى خبر از كشف جديدى 
داده كه براســاس آن زنبورها مى توانند با اســتفاده 
از ســاختار مغناطيســى كه در بدنشــان وجود دارد 
ميدان هاى مغناطيســى را حس كنند. به اين ترتيب 
زنبورها نيز به فهرست معدود حيواناتى كه مى توانند 
ميدان مغناطيسى زمين را تشخيص داده و از آن براى 

راهيابى استفاده كنند، اضافه مى شوند. دانشمندان مى دانند كه بسيارى از حيوانات به 
خطوط ميدان مغناطيسى زمين حساس اند، اما آن چه هنوز ناشناخته مانده مكانيسمى 
است كه اين حيوانات با استفاده از آن راهيابى مى كنند. پژوهشگران دانشگاه سيمون 
فراسر در ونكوور در تحقيقى كه به تازگى انجام داده اند، موفق شدند ذرات آهنربايى 
– نوعى مواد فرومغناطيسى- در شكم زنبورهاى عسل پيدا كنند. زنبورها ميدان هاى 
مغن اطيســى را با استفاده از ســاختارهايى كه در داخل شكم شان وجود دارد حس 
مى كنند. اين توانايى حسى مى تواند با استفاده از يك آهنرباى موقتى قوى مختل شود!

قدرت مغناطيسى عجيب زنبورها«پديده هورمسيس» را با روزه دارى فعال كنيددلايل فيلتر تماس صوتى تلگرام

خبر

روزنــــامــــه  صـــبــح  ایـــــران

فناورى

هند دومين بازار بزرگ موبايل مى شود
ديجياتــو: چين در حــال حاضر به 
عنوان بزرگ ترين بازار تلفن هاى همراه 
شناخته مى شود و پس از آن هم ايالات 
متحده آمريكا در رتبه دوم قرار گرفته 
است، اما به نظر مى رسد كه در آينده اى 
نزديك ايــن رده بندى ها دچار كمى 
تغيير شــود. بنابر تحليل هاى صورت 

گرفته توســط مؤسسه Statista، كشور هند تا دو سال ديگر مى تواند 
جايگاه آمريكا را تصاحب و خود را به عنوان دومين بازار بزرگ اسمارت 
فون ها معرفى كند. تحليلگران مدعى اند كه هند تا سال 2019 در حدود 
15 درصد از بازار موبايل را در اختيار خواهد داشت و آمريكا را با سهمى 
10 درصدى به رده ســوم مى كشــاند. چين هم با 31 درصد كماكان 
بزرگ ترين بازار تلفن هاى همراه را خواهد داشت.گفتنى است تقاضاى 
اسمارت فون ها در كشور هند روز به روز در حال افزايش بوده و به لطف 
كمپانى هاى توليد كننده موبايل هاى مقرون به صرفه در چين مانند اوپو، 
ويوو و شيائومى، كشور هند در آينده اى نزديك مى تواند جايگاه آمريكا 
را از آن خود كنــد. البته نبايد جمعيت بيش از يك ميلياردى هند را 
هم فراموش كرد در حالى كه ايالات متحده 320 ميليون نفر جمعيت 
دارد. ناگفته نماند علاوه بر هند، تقاضا براى تلفن هاى همراه هوشمند 
در بازارهاى در حال توســعه ديگر مانند برزيل هم رو به افزايش است 
و از همين رو شــركت ها در تلاشند تا حضور خود در اين ماركت ها را 
گسترش دهند. به عنوان مثال اخيراً شيائومى دومين كارخانه خود را در 

هند تأسيس كرد كه توانايى توليد يك دستگاه در هر ثانيه را داراست.

دستگاهى براى فروش لايك و فالوور!
ديجياتو: براى ســال ها كســانى كه 
تمايل به كسب اعتبار در محيط مجازى 
داشته اند، اقدام به خريد لايك ها و دنبال 
كننــدگان جعلى در تمام شــبكه هاى 
مجــازى كرده اند. حــالا خبرها حاكى 
از آن اســت كه يك كمپانى روســى با 
نــام «Snatap» دســتگاه هاى فروش 

خودكارى را در شهرهاى مختلف اين كشور نصب كرده كه در ازاى دريافت 
مبلغى مى توانند اين كارها را براى شما انجام دهند. اين دستگاه با دريافت 
مبلغ ناچيز 0/89 دلار، تعداد يكصد لايك بيشتر را براى تصاوير آپلود شده 
شما در اينستاگرام تضمين مى كند. همچنين كاربران مى توانند با پرداخت 
دو برابــر اين مبلغ يعنى چيزى در حدود 1/77 دلار، تعداد يكصد دنبال 
كننده جعلى را به فهرست فالوورهاى خود بيفزايند. علاوه بر آن بايد اشاره 
كرد كه اين دســتگاه فروش خودكار قــادر به ارائه خدمات ديگرى نظير 
گرفتن تصاوير سلفى و پرينت عكس هاى اينستاگرام است. دستگاه مذكور 
مى تواند لايك ها و دنبال كنندگان تقلبى VK (شبكه اجتماعى محبوب 
در روســيه) را هم به فروش برساند. اين دستگاه هم اكنون در شهرهاى 
مختلف روسيه نصب شــده و سرويس دهى خود به علاقه مندان را آغاز 
كرده است. البته كمپانى سازنده مدعى شده كه بزودى ديگر كشورهاى 

اروپايى هم شاهد حضور اين دستگاه ها خواهند بود.

شكايت كسپرسكى از مايكروسافت
روسى  شركت  سيستم:  همكاران 
امنيتى  عرضه كننده سيســتم هاى 
«كسپرسكى» چندين شكايت ديگر 
را عليه مايكروسافت تنظيم كرد. اين 
بار پرونده هاى شكايت كسپرسكى به 
«كميســيون اروپا» و «اداره مركزى 
فدرال آلمان» انتقال يافت.به گزارش 

وب ســايت Zdnet، شركت «كسپرســكى» ادعا كرد مايكروسافت 
براى شركت هاى نرم افزارى توســعه دهنده ابزارهاى امنيتى اختلال 
ايجاد مى كند و اين مشكل به واسطه سيستم «ويندوز ديفندر» روى 
سيستم عامل «ويندوز 10» ايجاد مى شود. شركت «كسپرسكى» سال 
گذشته شكايت خود را به «ســازمان فدرال خدمات ضدانحصارى» 
روسيه تحويل داد. از آن زمان به بعد مقامات روسيه تحقيقات گسترده 
خود را مبتنى بر پرونده اى كه در نوامبر 2016 تشــكيل شــد، آغاز 
كردند.يكى از سخنگويان مايكروســافت گفت شركت آن ها پس از 
اتفاق ســال گذشته توانست با «كسپرســكى» گفت وگو كند. با اين 
وجود هيچ گونه جلســه حضورى بين نمايندگان دو شركت برگزار 
نشد. مايكروســافت با انتشار بيانيه اى در اين خصوص گفت: «هدف 
اصلى مايكروسافت حفظ مشتريان است و ما از اين مسئله اطمينان 
كامل داريم كه قابليت هاى امنيتى ويندوز 10 در قالب قوانين رقابتى 
هستند. ما هميشه به بازخوردى كه از جانب ديگر شركت ها به گوش 
مى رسد، علاقه منديم و همكارى هاى گســترده اى را با شركت هاى 

توسعه دهنده ابزارهاى ضدبدافزار انجام مى دهيم».

احتمال توقف عرضه برخى نسخه هاى ويندوز 10
فارس: شركت اينتل تهديد كرده كه جلوى عرضه نسخه هاى جديد 
ويندوز كه با پردازنده هاى ARM ســازگار هستند را مى گيرد؛ زيرا 
حقوق مالكيت معنوى اين شــركت نقض شده است. به گزارش وى 
ترى، مايكروسافت قصد دارد با اعمال اين تغيير كارى كند كه دامنه 
استفاده از سيســتم عامل ويندوز گسترش يابد و در كنار رايانه هاى 
متعارف بر روى وسايل الكترونيك سيار مانند گوشى ها و تبلت ها بيشتر 
مورد استفاده قرار بگيرد. اكثر گوشى ها و تبلت ها از معمارى سازگار با 
پردازنده هاى ARM برخوردارند.اجراى اين طرح مايكروسافت نتيجه 
همكارى با شــركت كوالكوم است. دو طرف چندى قبل اولين رايانه 
شــخصى مبتنى بر ARM را توليد كردند كه در اواخر سال 2017 
در دســترس عموم قرار مى گيرد. اگر چه اين خبر براى كسب و كار 
كوالكوم بشدت نويدبخش است، اما خبر خوبى براى اينتل كه بيش از 
40 سال بازار ويندوز را به طور انحصارى تحت كنترل داشته محسوب 
نمى شود و حالا قصد دارد با شكايت حقوقى در برابر اين روند نوظهور 
ايستادگى كند.اينتل مى گويد تقليد از معمارى ISA x86 براى توليد 
ويندوزهاى جديد توسط برخى شركت ها بايد با كسب اجازه از اينتل 
صورت بگيرد و اين شركت تأكيد كرده اجازه استفاده از فناورى هاى 

مبتنى بر معمارى x86 را به كسى نخواهد داد.

بازار همراه

ويندوز چه خبر؟
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حل جدول شماره قبل

1- محل نگهدارى داراييهاى 
حكومتى بوده- ديگ دهان گشاد

يا  اسب  كمر  به  كه  اى  تسمه   -2
ظرف  زيرخاكى!-  سلاح  بندند-  الاغ 
الياف  از  قهرمانى!- ظرف ساخته شده 

گياهى يا شاخه هاى نازك
3- ديدن- امتداد

4- بيمارى خطرناك آفريقايى- نوعى 
پارچه كت و شلوارى

علامت  دوبرابر-  سرود-  و  ترانه   -5
مفعول

لباس جنگى- ميهمانى- رودخانه   -6
مدرك پاكستان!- كيف دستى

بيمارى-  شيوع  دار-  پيكان  تير   -7
كجاوه

8- ماده اى كه در پركردن دندان ها 
به كار مى رود- هنر هفتم

9- عضو بدن- فانى و نيست شونده
قبيله  گشادروغن-  دهان  ظرف   -10
داروى  باستان-  اروپاى  وحشى 

تزريقى- آموختنى لقمان!
رودان-  ميان  در  باستانى  تمدن   -11

رونق زندگانى- صوت ندا
12- خوردن- داراى مدرك كارشناسى 

دانشگاهى
13- رجا- خباز

جنگلى-  برگ  و  پرشاخ  درخت   -14
خوردنى دردآور!- بسيار نورانى- شاداب

15- از سيستم هاى گرمايشى منازل- 
دستگاه سوراخ كردن و رقه هاى فلزى 

و كاغذى

كالا- المللى  بين  نقل  و  حمل   -1
پارچه اى كه برسر بندند

جغرافيايى-  فرعى  جهات  از   -2
اشتراك مجله و نشريه و امثال آن

ادبياتى-  قول  نقل  علامت   -3
گردهمايى و انجمن

آسمان-  صياد-  كار  وسايل  از   -4
نهركوچك

هرنفر-  ازاى  به  شديد-  سرماى   -5
كجاست؟

6- تناوب زراعى- سوزن بزرگ مناسب 
براى دوختن پارچه هاى ضخيم- شانه

رئيس  خودش!-  روى  حرفى   -7
جنگ  نظريه  كه  آمريكا  جمهوراسبق 
ستارگان را ارائه كرد- ويتامين جدولى!

 منتظر نظرها، ديدگاه ها و انتقادهايتان در خصوص جدول هستيم
 با ما تماس بگيريد

iranpuzzle@gmail.com

جدول
محمدرضا على زاده
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 افقى

اختيار-  عمودى نوع  بالاترين  جوانمرد-   -8
حرف نوروزى!

9- ستون پنجمى- نام پسرانه وطنى
انواع  عرضه  و  تهيه  به  كه  كسى   -10
لبنيات اشتغال دارد- باغ قديمى تهران 
در  و   رستم آباد  دهكده  شمال  در  كه 
قرار  كامرانيه  پراهميت  باغ   جنوب 

داشته است
11- به دنيا آمده- رزمايش

12- پول خرد مهاراجه!- «به آن مرد» 
در زبان انگليسى- زن

و  عقل  الهه  لندن!-  بچه  تصديق   -13
و  كتف  باستان-  اساطيريونان  در  خرد 

شانه
و  جوانمردى  پايان!-  بى  زمان   -14

فتوت- قطار
15- چوب خوشبو- كنايه از مكانى است 

كه وجود ندارد- گرفتنى از خلافكار!
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